
 

Zápisnica 

zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača 

konaného dňa 06.02.2024 

uznesenia č. 197 - 222 

 

Prítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača: 

Drotován Ján 

Ing. Groch Vladimír 

Mgr. Pilinský Peter 

PhDr. Polakovič Ján 

Rybanič Filip 

Štefánková Marta 

Vrba Dominik 

Ing. Pajdlhauser Róbert 

Ing. Feik Michal, PhD. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH 

Ing. Jošt Miloslav 

 

Neprítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača - ospravedlnení:  

Mgr. Duda Marcel 

Mgr. Luknárová Monika 

 Máťuš Milan 

Ing. Štefanidesová Júlia 

 

Program 

 

1.  Otvorenie, schválenie programu Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

2.  Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

4.  Informácia o stave bezpečnostnej situácie a ochrane verejného poriadku v 

služobnom obvode Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača za rok 

2023 

5.  Správa o činnosti DHZO Bratislava-Rača za rok 2023 

6.  Návrh na vyradenie Školského klubu detí, Hubeného 23, Bratislava, ako súčasť 

Základnej školy, Tbiliská 4, Bratislava zo siete škôl a školských zariadení SR 

7.  Návrh VZN č. 1/2024, ktorým sa dopĺňa VZN č. 5/2021 o určení výšky príspevku a 

spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 

zariadeniach v znení VZN č. 9/2022 

8.  Návrh VZN č. 2/2024, ktorým sa zrušuje VZN č. 1/2013 o určení výšky dotácie na 

mzdové a prevádzkové náklady na dieťa materskej školy, školského klubu detí a 

školskej jedálne v zriaďovacej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

9.  Návrh VZN č. 3/2024, ktorým sa zriaďuje Materská škola, Kadnárova 69, 831 51 

Bratislava a jej súčasť výdajňa školskej jedálne pri Materskej škole, Kadnárova 69 

10.  Návrh VZN č. 4/2024 o určení školských obvodov (spádových oblastí) základných škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

11.  Návrh VZN č. 5/2024 o určení spádových oblastí materských škôl pre deti s povinným 

predprimárnym vzdelávaním v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

12.  Návrh VZN č. 6/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 3/2020 o poskytovaní 

finančného príspevku na zabezpečenie stravovania dôchodcov v znení VZN č. 5/2023 

13.  Návrh na zmenu uznesenia MZ MČ Bratislava-Rača č. UZN 152/26/09/23/P zo dňa 

26.09.2023 na výpožičku nebytových priestorov červenej lisovne NKD 

14.  Návrh na predĺženie platnosti uznesenia MZ MČ Bratislava-Rača č. UZN 

132/27/06/23/P zo dňa 27.06.2023 na prevod spoluvlastníckeho podielu na pozemku 

parc. č. 4741/2 a prevod pozemkov parc. č. 4741/5, 6, 11-19, 22 a 23 

15.  Návrh na určenie výšky valorizácie ročného nájomného v zmysle zásad 



 

hospodárenia 

16.  Návrh finančného plánu spoločnosti Media Rača, spol. s.r.o. na rok 2024 

17.  Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2024 

18.  Návrh na udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023 

19.  Správa o výsledku kontroly činnosti a hospodárenie Dobrovoľného hasičského zboru 

/ DHZO/ mestskej časti Bratislava-Rača 

20.  Správa o výsledku kontroly prevodov nehnuteľného majetku mestskej časti 

Bratislava-Rača podľa 18f ods. 1 písm. i) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 

znení neskorších predpisov, ktorého všeobecná hodnota majetku prevýšila 20 000 

eur 

21.  Správa o kontrolnej činnosti v zmysle §18f ods. 1 písm. e) zákona č. 369/1990 Zb. o 

obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 

22.  Interpelácie 

23.  Rôzne 

17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov 

24.  Záver 

   



 

1. Otvorenie, schválenie programu Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

program zasadnutia miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača. 

 

 Hlasovanie č. 1                                                                    UZN 197/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 7 1 1 1 

 

Diskusia: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Vážený pán starosta, so svojím návrhom som dnes oboznámila všetkých 

poslancov, v prvom rade Vás a pána prednostu a dovolím si ho prečítať. Vážení poslanci Miestneho 

zastupiteľstva Rača, obraciam sa na vás so žiadosťou zvážiť podporu môjho návrhu, ktorý chcem podať 

na dnešnom rokovaní Miestneho zastupiteľstva Rača k bodu rokovania schváleného, o schválení 

nominácií na ocenenie Račianske srdce za rok 2023. V tom e-maili píšem postup a to, čo sa z toho 

postupu týka tohoto bodu, teda schválenia programu, tak navrhujem tento materiál stiahnuť z bodu 

rokovania a v ďalšom to potom vysvetlím. Je to teda materiál Materiál číslo 18: Návrh na udelenie 

ocenenia Račianske srdce za rok 2023. Tento materiál navrhujem stiahnuť z bodu rokovania. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič s faktickou, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ďakujem, Lenka, ja sa chcem opýtať len pre istotu, ja som pozeral tak zbežne ten materiál, jak si to 

posielala teda alebo zmenu uznesenia, tam chýbali na hlasovaní pán Feik, pán Jošt, pani Luknárová a 

zúčastnení poslanci boli pani Štefanides, Štefánková, vieš mi to len doplniť?  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Nech sa páči. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem. Na rokovaní komisie, kedy sa teda rokovalo o týchto návrhoch, boli prítomní Ing. Róbert 

Pajdlhauser, zástupca starostu, Mgr. Hana Štetinová, Mgr. Marek Porvazník, Mgr. Peter Pilinský, Ing. 

Júlia Štefanidesová, pani Marta Štefánková a neprítomní teda boli samozrejme všetci ospravedlnení: 

pán Ing. Michal Feik, PhD., Ing. Miloslav Jošt a Mgr. Monika Luknárová. Takže to boli teda, aby som 

to spočítala, 2, 4 , 6 - 6 ľudí na alebo teda členov tej komisie bolo na rokovaní a 3 teda chýbali. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Feik, nech sa páči. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ďakujem veľmi pekne. Mne sa zo zdravotných dôvodov môjho dieťaťa nedalo vtedy na tú komisiu prísť, 

čo ma mrzí, však viete, že ja sa snažím byť, že všade. Ale my sme o tom pred chvíľočkou debatovali, 

že v podstate máme 3 návrhy, môžme mať 5. Ja teda nepovažujem úplne za najlepší nápad to celé 

stiahnuť vzhľadom na celý ten proces, ktorý máme, aj rezervácie miestnosti, aj program nejaký atď. Ale 

navrhujem teda, aby teda Milada si navrhla 2 ďalšie mená, o ktorých sme sa bavili, doplňme ich dnes, 

ale poďme o tom debatovať dnes, aby sme to tam doplnili, to je môj návrh, aby sme o tom hlasovali. 

Tak ale teda som za to, aj teda nebudem hlasovať za teda stiahnutie tohto bodu z programu. O štatúte sa 

poďme baviť, ale nie takto vlastne narýchlo. Tam možnože môžeme nejaké zmeny spraviť, ale teda 

poďme o tom dnes rozhodnúť, aby sme stihli celý ten proces, lebo zaslúžia si to tí ľudia, aby sme ich 

ocenili. Robia tu veľmi, veľmi peknú činnosť a doplňme ich, sú tu nejaké mená, tak poďme to tam 

doplniť. Toto si myslím, že by bolo také lepšie, ako to teda celé stiahnuť, lebo to by nám skomplikovalo 



 

celý proces. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Pilinský s faktickou, nech sa páči.  

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Predom ja sa omlúvam, a tie maily si čítam, až teraz som nevidel, že je nejaký problém. Možnože bol 

fakt problém ten, že tá komisia nebola v plnom počte, ale teda aj to bolo už na druhý pokus bola zvolená, 

lebo deň predtým sa nepodarilo ani takým, v takom počte ich zvolať, v akom sme boli nasledujúci deň. 

Ja by som možnože nebol úplne rád, aby sme tu debatovali o nejakých menách a o nejakých dôvodoch 

takto na kameru. Ja si myslím, že to je dosť taká citlivá vec. Ja by som si možnože dal radšej prestávku, 

a si to prejdime, lebo neviem, v čom sa tam stal problém, ja myslím, že tam aj ten štvrtý ostal nejak 

alebo resp. bol tam aj nejaký ďalší kandidát, ktorý mal, nemal nadpolovičnú, ale mal presnú polovicu 

hlasov, takže môžme sa prípadne aj o tomto nejako pobaviť, ale ja by som tu nerád akože otváral nejakú 

širokú diskusiu o tých, o tých menách. Ja si myslím, že je to aj nedôstojné voči tým ľuďom, ktorí sú 

navrhnutí. Takže ja by som skôr navrhoval, aby Michal ten svoj nejaký návrh nejako skorigoval, že si, 

ak teda ten bod bude zaradený, tak si dajme pred tým prestávku a povedzme si, v čom je problém, lebo 

ja som, hovorím, ja som, ten mail čítam až teraz, takže neevidoval som nejaký problematický bod v 

tomto materiáli. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja v tomto súhlasím s pánom kolegom Pilinským, že asi by som tu z toho teraz nerobil komisiu výberu 

nominantov na Račianske srdce. Na druhej strane musím sa prikloniť aj k návrhu pani kolegyni 

Dobrotkovej o tom, či prehodnotiť zloženie komisie ako takej, lebo v prípade, že komisia nejak rozhodla 

a teraz by sme tu mali meniť rýchlo nejak cez prestávku, ja musím povedať, že toto sú vážne veci, kde 

naozaj rozhodujeme o ocenení dôležitých ľudí a nemyslím si, že to je na debatu na nejakej prestávke 

medzi zastupiteľstvami. Ale nestalo sa to asi úplne prvýkrát, že tu bol možno nejaký rozpor medzi 

komisiou a poslancami. Ja úplne presne neviem, v čom bol problém v tomto prípade, ale ja možno z 

mojej strany by som podporil stiahnutie toho materiálu a naozaj rozmýšľať o tom, či tam do tej komisie 

už dopredu nezaradiť všetkých poslancov, lebo na konci dňa aj tak my poslanci rozhodujeme o tom, kto 

dostane to Račianske srdce a možno by to bolo aj lepšie, keby máme bližšie informácie k tým všetkým 

nominantom, možno aj bližšie informácie od zamestnancov úradu. Takže ja osobne si myslím, že je to 

na zváženie, aj ten návrh kolegyne Dobrotkovej a nemyslím si, že je správne teraz nejakým spôsobom 

rozhodovať v rámci prestávky a rovnako asi nie je správne tu teraz zo zastupiteľstva spraviť nejakú takú 

narýchlo komisiu. Takže v prípade, že by to procesne bolo možné a že spĺňame alebo stíhame nejaké 

termíny, aby sme nejakým spôsobom nezmarili odovzdávanie Račianskeho srdca, tak sa prikláňam k 

návrhu kolegyni Dobrotkovej, aby sme to odložili a môžme ísť ďalej. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Pán Groch, nech sa páči.  

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja by som tiež k tomu, už keď sme začali tú diskusiu, už pri otvorení programu, k 

tomu povedal pár vecí. Keďže som neni zainteresovaný do tej komisie, som nestranný, z tohto pohľadu, 

vnímam, že tá komisia sa stretla, navrhla nejaké mená a štatút Račianskeho srdca umožňuje nominovať 

piatich kandidátov alebo oceniť piatich ľudí a s tým, že komisia ocenila len troch. Ja by som rád bol, 

aby sme to doplnili, lebo tú možnosť máme ako poslanci, a preto ja budem dávať pozmeňovací návrh, 

aby sme doplnili dvoch kandidátov, ktorí boli hneď v poradí, ako tá komisia rozhodla. Tzn. pani 

Maníková, pani Capková. Takže to bude doplňujúci návrh bodu 18, tak by som, tak by som bol rád, 

keby sme to podporili. Tiež som za, aby sme nediskutovali o tých menách a je to v súlade s tým, ako 

komisia rozhodovala, akým spôsobom boli výsledky z tohto, z tohto stretnutia, z tejto komisie. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani Dobrotková s faktickou, nech sa páči.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem za slovo. S návrhom, ktorý predniesol pán poslanec Groch, nesúhlasím a nesúhlasím z toho 

dôvodu, že ak by sa komisia, ktorú sme na to určili, tzn. tá, ktorá zasadala 25., stotožnila s tými návrhmi, 

tak by sme dneska tu mali 5 návrhov a nie 3 návrhy. Preto som dala tento návrh, aby o tom rozhodovalo 

zastupiteľstvo a nie komisia, ktorá zjavne nevie prísť ku koncu. Alebo teda nevie nám dať také 



 

odporúčania, aby sme sa my mohli zaňho postaviť. Alebo ja, aby som sa mohla za to postaviť. Tie 2 

ďalšie návrhy nezískali nadpolovičnú väčšinu členov komisie, ktorá v tom čase zasadala. Veľmi správne 

tu bolo povedané, že tam bolo 6 členov prítomných a za tých troch, za tie 3 ďalšie návrhy, ktoré nedostali 

dôveru komisie na ocenenie Račianskeho srdca, z tých všetkých členov komisie hlasovali traja. Tzn., že 

nezískali ani nadpolovičnú, ani 4 hlasy nezískali. A preto si myslím, že tento mandát títo ocenení nebudú 

mať a je treba... Na jednej strane sa, ja sa prikláňam k tomu, aby sme 5 ľudí ocenili, ale nie takýmto 

spôsobom. To sa proste takýmto spôsobom nerobí. Oni nezískali tú nadpolovičnú väčšinu hlasov pri 

riadnom hlasovaní. A preto si myslím, že je to treba osobitne znova otvoriť, ale už novou komisiou 

zrejme a ja navrhujem teda, aby to boli všetci poslanci, a nie tu na zastupiteľstve a stotožňujem sa aj s 

tým, aby sme to tu nerozoberali, ale pokiaľ teda budeme o tom hovoriť, tak ja nemám problém 

porozprávať o každom jednom z tých kandidátov. Celé roky som ako predsedníčka sociálnej komisie 

bola súčasťou takejto výberovej komisie a ešte nikdy sa nám nestalo v doterajšej histórii, aby sme 

vybrali troch kandidátov, keď vždy tam bol pretlak, vždy sme robili viacej, vždy sme snažili sa, vždy 

sme sa snažili starostu nejak požiadať o to, aby sa zvýšil ten počet. Nie, teraz nás komisia, ktorá nebola 

kompletná, ale to nie je problém, že nebola kompletná, lebo to proste tak býva, ale tá komisia sa nezhodla 

na tých nominačných menách, na tých menách sa oni jednoducho nezhodli a nezhodli sa tou 

nadpolovičnou väčšinou. Preto navrhuje, navrhujem tento postoj, postup. Ja to takisto považujem za 

veľmi dôležité a každý, kto získa ocenenie Račianske srdce, si ho veľmi považuje, a preto by to malo 

mať tú váhu, ktorú podporia tí, ktorí majú aj tú zodpovednosť vo vzťahu ku občanom a ktorú, na ktorú 

ich občania tým, že ich zvolili, aj splnomocnili. Preto trvám na tomto návrhu a navrhujem, aby materiál 

bol stiahnutý. Veci sa dajú riešiť veľmi rýchlo, urýchlene a žiaden termín nemusí byť prolongovaný a 

možno by sme vedeli potom zvládnuť aj tie termíny, ktoré sú už nejak zabookované, takže trvám na tom 

návrhu. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja len by som rád povedal, že rovnako som nestranný ako kolega Groch, aby to náhodou nevyznelo, že 

som nejakým spôsobom zainvolovaný, lebo nie som členom komisie. Čo by som chcel povedať, že 

chcem naozaj oceniť prístup kolegyni Dobrotkovej. Ja som naozaj, že k tomu v tomto prípade pristupuje 

veľmi zodpovedne a správne a ja súhlasím, že by sa tu z toho nemal robiť holubník. Ak raz nedostali 

nadpolovičnú väčšinu, ja si myslím, že sami tí ocenení z toho nebudú radi, ak budú vedieť to, že to 

ocenenie získalo preto, že sa tu nejakým spôsobom poslanci medzi sebou nepohodli a aby neboli 

nejakým spôsobom rozbroje, aby sme to nejakým spôsobom nenaťahovali, no tak však, tak to dajme aj 

im. Si myslím, že nie je úplne správny postup a nie je to úplne pekné ani k nominantom. Rovnako som 

prekvapený, že naozaj boli schválení iba traja nominanti, lebo ja si pamätám aj po minulé roky, že sme 

navyšovali počet, lebo sme sa, akokeby, chceli sme naozaj tie osobnosti oceniť a vždy sme ten výber 

mali veľmi kvalitný a ja som presvedčený o tom, že aj teraz je ten výber naozaj, naozaj kvalitný a viem, 

že minule sme sa ešte bavili, že naozaj naposledy sme nejakým spôsobom tieto kvóty pre ocenených 

navyšovali. A ja najprv, keď kolegyňa Dobrotková s tým prišla, tak som si myslel, že keby zase sa 

nezmestil do toho úzkeho výberu a naozaj som si myslel, že dnes poviem, že kolegyňa, pani Dobrotková, 

veď sme sa dohodli naposledy, že naozaj nebudeme prekračovať ten limit, tie kvóty, ktoré sme si 

nastavili, ale tak teraz vidím, že tie kvóty ani neboli naplnené a ja úplne tomu nerozumiem ani si to 

neviem nejakým spôsobom vysvetliť, čo sa stalo. A preto ja osobne podporujem návrh kolegyni 

Dobrotkovej, aby sme sa k tomu vrátili, ale vrátili sa k tomu naozaj zodpovedne na mieste a v čase tomu 

určenému a teraz, aby sme pokračovali v zastupiteľstve. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Ak už nikto nie je prihlásený, tak poprosím spustiť hlasovanie o návrhu pani poslankyne 

Dobrotkovej na vypustenie bodu číslo 18. Podľa zákona o obecnom zriadení je potrebných 8 hlasov za. 

Poprosím spustiť hlasovanie. 

 

Pozmeňujúci návrh Ing. Milady Dobrotkovej, MPH: Stiahnuť bod č. 18 – Návrh na udelenie 

ocenenia „Račianskeho srdca“ za rok 2023 z programu miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača. 

 
 Hlasovanie č. 2                                                     Zmena programu nebola schválená 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 



 

10 5 2 3 0 

 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení: 

Ing. Michal Feik, PhD. 

Dominik Vrba 

 

b) schvaľuje 

overovateľov uznesení a zápisnice: 

Ing. Róbert Pajdlhauser 

Filip Rybanič 

 

Hlasovanie č. 3                                                  UZN 198/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo  MČ Bratislava-Rača 

 

A. berie na vedomie 

 

Informáciu o kontrole plnenia  

 

uznesení číslo 195 a 196 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 16. januára 2024 

uznesení číslo 181 až 191 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 12. decembra 2023 

 

uznesenie číslo 175 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 7. novembra 2023 

uznesení číslo 132 a 147 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 27.júna 2023 

uznesení číslo 88 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 28. marca 2023 

 

a z rokovaní VO 2018-2022 uznesenia č. 508 a 551 

 

 

B. konštatuje, že 

       (VO 2022 – 2026) 

 

uznesenia z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 16. januára 2024 

 

UZN 195/16/01/24/P  UZN 196/16/01/24/P   splnené 

 



 

uznesenia z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 12. decembra 2023 

 

1. číslo:  UZN181/12/12/23/P  UZN184/12/12/23/P  UZN185/12/12/23/P

              UZN186/12/12/23/P  UZN187/12/12/23/P  UZN188/12/12/23/P

              UZN189/12/12/23/P        

                      splnené 

 

2. číslo: UZN183/12/12/23/P              UZN191/12/12/23/P              v plnení 

            

3. číslo: UZN182/12/12/23/P                                                    nebolo prijaté 

 

C. konštatuje, že 

 

1. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva v predchádzajúcom období VO 2022 – 2026 

 

MZ 07/11/23 UZN175/07/11/23/P      v plnení 

 

        MZ 27/06/23 UZN132/27/06/23/P UZN147/27/06/23/P               v plnení 

 

       MZ 28/03/23 UZN88/28/03/23/P                  v plnení 

 

2. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva VO 2018 – 2022 

       

MZ 28/06/22 číslo:  UZN551/28/06/22/P a     v plnení 

 

MZ 29/03/22 číslo:  UZN508/29/03/22/P     v plnení 

 

Hlasovanie č. 4                                                      UZN 199/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 1 0 

 

4. Informácia o stave bezpečnostnej situácie a ochrane verejného poriadku v služobnom obvode 

Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača za rok 2023 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol mjr. Ing. Rajnoha, riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Dobrý deň, ďakujem pekne za slovo, dobrý deň pán, teraz neviem, akú to máte funkciu? Major, to je 

veľká funkcia, čo ja teda viem, áno, to už potom je... 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

To je hodnosť, funkcia je riaditeľ.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ale už potom je len generál. No, prosím pekne. Áno, ďakujem pekne za vysvetlenie. Dobre, aby som sa 

dostala k meritu veci, pán major, tak včera sme mali, my ako poslanci máme stretnutie s občanmi. Tí 

občania tam hovoria o svojich starostiach, problémoch, to, čo by chceli riešiť a jeden z tých občanov, ja 

som napísala aj interpeláciu na pána starostu a prednostu v tejto veci, ale chcem sa Vás spýtať. 

Predpokladám, že do Vašej, do Vášho odboru činnosti patrí aj značenie dopravné. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Nie, to je dopravný inžinier, to nie sme my. My máme vlastne iba verejný poriadok. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Dobre. Takže to postavím inak. Tak ak teda niekto porušuje dopravnú značku alebo teda tú dopravnú 

situáciu, je to vo vašej kompetencii riešiť? Áno, dobre. Takže Zvončeková ulica v Rači, je to taká, taká 

strmá ulica, ktorá nemá, ktorá nemá chodníky a na začiatku má dopravnú značku, ktorá hovorí o tom, 

že je to nejaká obývaná časť. A táto dopravná značka obývaná časť znamená, že autá majú chodiť po 



 

tej ceste maximálne 20 kilometrovou rýchlosťou. Situácia je ale iná. Po tejto ceste úzkej, podotýkam, 

bez chodníkov, chodia autá nie dvadsiatkou, ale veľmi rýchlo, ale najmä chodia tam tie nákladné autá a 

autá také tie, ktoré majú betón v sebe, raketa sa to volá, proste majú 35 ton. No a tieto autá, pokiaľ sa 

spúšťajú alebo vychádzajú hore tým kopcom, tak túto rýchlosť nedodržujú. Čo by ste nám odporučili, 

ako to riešiť, aby sme dosiahli doplnkovú dopravnú značku, ktorá možno zvýši tú rýchlosť na 30 km/h 

na jednej strane, čo navrhujete, ako to riešiť? Pretože toto je vleklý problém, ktorý sa tu, ktorý tu 

prechádza z jedného volebného obdobia na druhý. A za druhé, chcem sa spýtať, koľkokrát ste tam boli 

na tej Zvončekovej? Kedy ste sa tam možno zastavili? Alebo či viete o tej situácii, aká tam je? A ak teda 

ste tam niekoho prichytili, že nejde 20 kilometrovou rýchlosťou, koľko takých zistení bolo. Ďakujem 

veľmi pekne, pán mjr. Ing. Rajnoha.  

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Ďakujem za otázku. My ako obvodné oddelenie nedisponujeme nejakými meračmi rýchlosti, na to je 

dopravná polícia, takže toto vám neviem povedať, či prekračujú rýchlosti. Ale vo Vašom prípade, ak 

podáte oficiálne buď cez starostu alebo Vy pošlete mail na adresu k nám na Obvodné oddelenie, tak 

súčasne s dopravnou políciou tam môžme poslať hliadky, ktoré budú merať rýchlosti, toto vám vedia 

pomôcť. No my nemáme také prístroje na meranie rýchlosti a jedine ak, že tam bola hliadka naša, ale, 

to ani, ani váhu nevedia merať, ani rýchlosť. Takže naše obvodné oddelenie tam asi nechodí. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja by som chcel len doplniť pani kolegyňu Dobrotkovú, lebo viete, aký bol ten základný problém? Že, 

že tam je síce značka, ktorá označuje obytnú zónu. Tá značka ďalej v zákone hovorí o tom, že je tam 

maximálna povolená rýchlosť 20 km/h. Ale bohužiaľ, realita je taká, že 90 % vodičov si tak pozrie, že 

aha, tu sa asi hrajú deti podľa tej značky a že je tu nejaká obytná zóna, ale už vôbec netušia, že to 

znamená akokeby aj to, že je tam povolená rýchlosť 20 km/h. Preto aj včera s kolegyňou na 

poslaneckom dni sme mali práve takýto dotaz, či by sme nevedeli dodatočne osadiť kľudne aj vyššiu 

rýchlosť, dajme tomu 30, aby naozaj tým vodičom bolo jasné, že pozor, tu je tá rýchlosť znížená alebo 

naozaj tam veľmi lietajú tie autá a je to už obrovský problém. A v minulosti sa aj občania snažili 

dožadovať tejto dodatkovej tabule, ale bolo im povedané, veď predsa tá tabuľa sama osebe hovorí o 

obmedzení rýchlosti na 20 km/h, ale naozaj sa vraciame k tomu, že bohužiaľ, vodiči to nevedia. Možno 

aj kto to vie, tak mu to nie je jasné, nepríde mu to, ako keď tam je jasná červená tabuľa, ktorá hovorí o 

tom, že 30 km/h. Takže kolegyňa možno narazila za to, čo vieme urobiť, prípadne čo možno aj vy v 

tomto smere viete akokeby apelovať na to, alebo možno išlo aj o to, že či máte skúsenosti z tej danej 

lokality, naozaj, či je to tak, ako občania hovoria a možno aký je Váš názor na to, že by sme tam osadili 

takúto dodatkovú tabuľu. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Ak je možnosť teda sa spojiť s dopravným inžinierom, čo je vlastne na Krajskom riaditeľstve, požiadať 

ho o toto, či by tam nevedeli osadiť takéto dopravné značenie, nakoľko to vlastne robí iba dopravný 

inžinier a súhlas dáva na toto, takže viem iba tak, že by som sa spýtal a dám Vám spätnú väzbu. Neviem 

odpoveď. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Čo sa týka toho značenia, tak tam môže byť podľa značky maximálne 20 km, takže nedá sa 

dať dodatková, čo vylučuje tú pôvodnú a policajti väčšinou duplicitné značky nechcú povoliť. Tzn. 

dopravní policajti nesúhlasia, aby boli dodatkové ďalšie, takže môže tam byť, ale môže tam byť 

maximálne 20 kilometrová rýchlosť, môže byť menšia, môže byť obytná zóna, kde je upravené, že je 

10 kilometrová rýchlosť, ale nemôže byť väčšia. Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Že presne toto sa včera rozoberalo a oni tam vyťahovali aj nejaké konkrétne príklady, kde je tá značka 

duplicitná. Teraz sa nejdem hádať, že asi tá je nadradená tej obmedzujúcej rýchlosti, že preto sa asi 

nedajú dať na 30. Nebudem sa hádať, nie som si úplne istý, ale viem, že tam hovorili, Miladka, ak sa 

nemýlim, konkrétne príklady, kde to je dané tak, že je tam aj obytná zóna a je tam rovnako aj značka, 

ktorá nejakým spôsobom obmedzuje tú rýchlosť a dali niekoľko takých príkladov, tak preto vlastne 

apelujem na to, či by bolo možné to spraviť aj tu. Ja viem o tom, že asi nechcú dávať dodatkové tabule, 



 

ale v minulosti sme tu v Rači toľko tabúľ rozhádzali po celej Rači, že si myslím, že práve takéto potrebné 

by sme mali zvážiť a minimálne, možno je to apel rovno aj na vedenie Mestskej časti, aby nejakým 

spôsobom oslovilo kompetentných v tejto veci, aby sme naozaj my možno na poslaneckom dni, lebo 

určite sa budú pýtať na najbližšom poslaneckom dni, do akého štádia sme to posunuli a kde sa to aktuálne 

nachádza, tak možno, aby sme aj my vedeli povedať, že Mestská časť v tom niečo urobila. A ak to, ak 

to stanovisko bude záporné, tak bohužiaľ, ale tak apelujeme minimálne na vedenie Mestskej časti, aby 

v tejto veci požiadala príslušné kompetentné úrady a osoby, aby to vyriešili. Ďakujeme.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Pajdlhauser s faktickou, nech sa páči.  

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Netreba apelovať. My sme také kroky spravili. Schvaľuje to jednak dopravná komisia a Inšpektorát 

dopravy. Presne ako bolo povedané, nesúhlasil s duplicitou značiek, tým pádom, ale tento krok sa reálne 

vykonal, čiže dopravné oddelenie to riešilo a myslím, že je to niekoľko rokov už aj dozadu, že nebol 

súhlas z pohľadu dopravnej komisie a Dopravného inšpektorátu. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Groch, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja by som sa len rád spýtal, či by do budúcna bolo možné možno tie štatistiky, 

štatistiky spracovať aj do tabuľky možno za posledné 3 roky, že by bol tam vyhodnotený ten progres, 

akým spôsobom stúpala a klesala tá, tie udalosti, ktoré sú práve spomenuté a je len taká otázka k tej, k 

tej, k tomu materiálu ako takému. Viaceré tie prípady a ich objasnenosť, aj koľko ich bolo, sú veľmi 

podobné z roka na rok, že akým spôsobom si to vy vysvetľujete, že to sadne v podstate na percentá 

rovnako. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Tie štatistické ukazovate, to sú vlastne iba interné pre Ministerstvo vnútra. To som ja len poskytol, ktoré 

by som ani nemal dávať prakticky. Viem vám iba povedať, či sa to zvýšilo, znížilo s predchádzajúcim 

rokom, ale podľa nich myslím, že nejaké nové nariadenie o Miestnom zastupiteľstve, že už tieto 

percentuá, že sa tam asi nesmú ani uvádzať, dneska mi tu povedali, takže viem Vám to iba povedať, že 

minimálne, či sa to stúpa, klesá, ale každým rokom je to zhruba rovnaké, ± pár desiatok trestných činov 

menej, viacej, je to asi zhruba na rovnakej úrovni. Aj keď stúpne tá trestná činnosť o desiatky percent, 

teda desiatky skutkov, ale to percento objasnenosti tiež ide hore, takže tie skutky sa objasnia tak či tak. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Pán poslanec Pilinský, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Pán veliteľ, ja by som sa chcel spýtať ohľadne práce preventistov, z ktorej pracujú na, buď na 

základných školách alebo na stredných školách, či už sa to týka šikany alebo prípadne nejakého boja 

proti extrémizmu a takýchto, takejto trestnej činnosti. Len sa chcem spýtať, či to sú tiež ľudia z Vašeho 

oddelenia alebo či to je z okresu alebo nebodaj z prezídia a teda ak, ak máte o tom informáciu, či, či 

naše 2 základné, teda vlastne už teraz 3 základné školy, ale na tej poslednej, na Plickovej to ešte asi taký 

problém nie je, či tam takíto preventisti pracujú, prípadne aj na stredných školách, ktoré síce patria pod 

BSK, ale tiež sú na území našej Mestskej časti. A teda aj v súvislosti s tými takými činnosťami, teda, 

teda tragédiami, ktoré sa stali v predchádzajúcich mesiacoch v Bratislave. Ja viem, že sa tomuto teraz 

dosť venuje pozornosť, takže či teda aj u nás takíto, takíto príslušníci pracujú. Ďakujem. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Môžem povedať, že je to taká teraz aktuálna téma. My máme vlastne zriadenú takú komisiu pre mäkké 

ciele, čo sú vlastne pre deti, je tam vlastne preventistka Okresného riaditeľstva, ktorá chodí. Teraz sme 

mali dva prípady z Tbiliskej, kde bola vlastne šikana, myslím, že šiestak to bol, desaťročný chlapec. 

Takže bola tam vykonaná už prevencia. 2× už nad, tak máme takéto niečo, aj robíme vlastne prevenciu 

proti takýmto prípadom.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Filip Rybanič, nech sa páči. 

Filip Rybanič (poslanec)  

Pozdravujem vás, ďakujem za slovo. Ja by som sa chcel len tak vo všeobecnosti spýtať, že čo sú teda 



 

aktuálne také najväčšie problémy, čím sa teraz, ja neviem, v tomto roku alebo v poslednom roku ste sa 

borili, či je niečo nové. Prípadne, čo tu vzniká, čím môže Mestská časť nejakým spôsobom pomôcť.  

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Teda ako viete dobre, taká vypuklá situácia bola migranti, ktorí boli vlastne na Regrútskej, asi to bolo 

od októbra minulého roka. No, skôr asi v auguste, tak každý deň sme mali preverenia 30 migrantov a 

chodili tam naše hliadky, ale v rámci trestnej činnosti oni nepáchali nič, len každý videl na zastávke 30 

počiernych Afganistanov a Sýrčanov a vlastne, a teraz, to hliadky vlastne zaťažilo dosť, lebo tam chodili 

aj štyrikrát, päťkrát na preverenie. Najnovšia situácia je, že máme hlásené bomby Na pántoch, čo sa 

týka vlastne Mestskej časti tejto. Je tam asi od nového roka asi 12 hlásení bombových útokov, jedná sa 

asi o nejakého študenta, pravdepodobne, jeden už je zavretý vo väzbe, ale tie útoky pokračujú naďalej, 

takže... Včera bol tiež nahlásený bombový útok trikrát. Škola sa musí vypratať, študenti, je tam internát, 

kde je 220 zamestnancov, teda študentov, +40 zamestnancov. Tak toto je dosť vypuklé, toto nás teraz 

trápi momentálne najviac. A ten počet policajtov, písal som, to aj v správe, máme 40 plánovaný stav, 

ale skutočne 32, z toho ešte dvaja odchádzajú, takže je nás 30, na Mestskú časť Bratislava-Rača, Vajnory 

je dosť málo. Preto som tam aj písal, bolo by dobre, myslím, že, že či by sa tu nedala vytvoriť nejaká 

policajná stanica, ale stála, že by tu chodil mestský policajt na Miestny úrad, mal tam jednu kanceláriu 

a či by sa to nedalo takto aspoň pomôcť. Vlastne nesídlia tu stále. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Tak môžu sedieť, ale my ich nevieme donútiť, aby tam boli každý deň. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

To som chcel, že aby bola nejaká policajná stanica Mestskej polície. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Teraz tam zabrali piatich. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

To je pravda.  

Filip Rybanič (poslanec)  

Ďakujem. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

Tak toto je teraz najbližšie. No tie bombové útoky a...študent si robí srandu, ale podľa neho je to sranda, 

ale keďže každý tam musí ísť, nejaký výjazd, hasiči, sanitky atď. Takže to nás asi teraz.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Pajdlhauser, nech sa páči. 

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Ja sa vrátim k tej otázke, ktorú tu pán náčelník miestneho oddelenia povedal. Jednak prebieha z 

Ministerstva vnútra, kde je špeciálne oddelenie pre takúto činnosť z pohľadu školení na školách a pod. 

Druhá, druhá línia ide cez CPPaP, kde vlastne jednak komunikuje sa so špeciálnymi pedagógmi a potom 

priamo s rodičmi, čiže sú tu 2 línie, ktoré nejakým spôsobom sa snažia podchytiť šikanu a rôzne 

nevhodné veci. Ja, čo by som rád bol, ja som vám to, myslím, aj písal. V tých letných mesiacoch, čo 

máme dosť sťažností, je práve pri skate parku po desiatej hodine nejaký zvýšený dohľad, lebo v lete 

majú ľudia otvorené okná a samozrejme, tá mládež tam nejakým spôsobom športuje, čo nás veľmi teší, 

ale zároveň to iným, na druhej strane aj nejakým spôsobom tým domácim obyvateľom vadí. Čiže len 

spraviť nejaký preventívne dohľady, aby teda nebol tam jukebox spustený na plné pecky a pod. 

Samozrejme aj tie dosky robia si nejaký svoj rámus, ale po tej desiatej by to tam teda nemalo byť. V 

zime je to trošku situácia iná. Jednak okná sú zavreté, ale v každom prípade ten dohľad tam je alebo išli 

tam rôzne fámy, ktoré sa týkali o dílovania a pod. Čiže bol tam, myslím, aj nejaký zásah špeciálneho 

útvaru, ale neviem, v akom stave to je. Keď máte nejakú informáciu ohľadom toho, možno budeme radi, 

keď sa k nej nejak dostaneme. To je to, čo je možné vlastne, samozrejme. 

mjr. Ing. Vladimír Rajnoha (riaditeľ Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača)  

No mali sme od vás ten podnet, my sme tam vlastne dávali potom na základe vášho podnetu pracovníka 

kriminálnej polície, aj naši to chodili častejšie nablízko na to ihrisko a bol tam teda aj zadržaný nejaký 

páchateľ mladistvý teda s drogami ale. To viem. A ešte ohľadne tých mäkkých cieľov. My vlastne naše 

obvodné oddelenie má na každú strednú školu vyčleneného policajta, ktorý je vlastne v kontakte s 

riaditeľom. A v prípade, že by došlo k nejakej šikane alebo takýmto veciam, tak automaticky sa spája s 

ním a už potom to riešime. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  



 

Ďakujem, pán Feik.  

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja som chcel ešte reagovať na tú tému, ktorá sa tu spomínala, a to sú tie oznámenia o 

uložení bomby, vyhrážky, všeličo. Ak si pamätáte, ešte, ešte to malo taký predvoj, že tu sa vyhrážali 

nejakým vážnym bombovým útokom, nejaký neznámy oznamovateľ, dokonca boli zavreté všetky 

stredné školy, nejakých pár týždňov dozadu a tiež sme to vyhodnocovali túto situáciu, pretože teda je, 

stredné školy sú v zriaďovateľskej pôsobnosti župy, kde teda pracujem, a sme teda veľmi intenzívne to 

riešili. Ono to na prvý pohľad vyzerá, veď to môže byť celkom, že žart, ale nezabudnime, dvaja ľudia 

zahynuli na Zámockej, jeden žiak zo strednej školy v Bratislave, z tej istej, podpálil školu v júli v 

minulom roku. Teraz boli takéto vyhrážky. Čiže ja Vám skladám veľkú poklonu a naozaj máte plnú 

našu podporu v tom, že, že ste tam veľmi rýchlo boli na tých Pántoch, veľmi rýchlo ste zasiahli aj možno 

v spolupráci s tou školou, že ste nastavili taký režim, že už proste, bohužiaľ, sa to stala rutina, lebo to 

neviem, či dvanástom, proste je to dvojciferné číslo tých útokov, ktoré tam boli a to, čo by sme mali 

veľmi vážne riešiť, pretože viacerí z nás sme členmi aj rád škôl, či už základných alebo stredných, že 

toto je naozaj veľmi vážna téma a tak, ako aj pán vicestarosta spomínal, toto chce veľmi intenzívnu 

systematickú prácu aj s tými mladými ľuďmi. Možno by to stále za to, aby sme sa tomu začali ešte aj 

vážnejšie venovať trošku detailnejšie, lebo už to nie je len teda podľa všetkého len v rovine teda 

nejakých, nejakých vyhrážok, ale teda videli sme to, čo aj bolo v Čechách, že neradi by sme boli, aby 

sa to stalo a treba s tými mladými ľuďmi pracovať, pretože to duševné zdravie tých, tých mladých ľudí 

je v dezolátnom stave. To proste všetci vidíme a obávame sa, že aby to nebolo ešte horšie. Lebo od toho 

vyhrážania k činu je potom už nie veľmi ďaleko. A ten, čo sa vyhrážal tými bombovými útokmi a hlavne 

teda na území Bratislavy, však vlastne najprv boli tie konkrétne prehliadky policajtov na tých stredných 

školách. Tak keby ste videli to, čo zverejňoval ten človek na internete, takto by ste pochopili, že to bolo 

treba brať vážne, pretože tam boli mŕtve zvieratá, týranie, všeličo a proste toto už nebol úplne normálny 

človek.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Vy konkrétne, pán kolega Feik, si myslím, že ste urobili maximum pre to, aby vyhrážky bombového 

útoku Na pántoch už skončili, nakoľko aj s Vaším šéfom, Jurajom Drobom ste tú školu zrušili, takže 

naozaj, tu ste urobili maximum, tu ste urobili maximum. Je to obrovská škoda a pevne verím, že, a 

rovnako súhlasím s tým, že musíme urobiť maximum, aby tieto takéto vyhrážky bombovými útokmi a 

podobne sa riešili a brali sa na, alebo nebrali sa na ľahkú váhu. A naozaj pevne verím, že nebude 

pokračovať taký ten trend, ktorý sa nastolil, že naozaj tu sa rušia a ničia stredné školy v Bratislave a s 

nimi spojená, bohužiaľ aj školská infraštruktúra, kde vidíme, že len Na pántoch, bohužiaľ máme v 

katastrofálnom stave budovy, ktoré kedysi slúžili vzdelávaniu. Tak ja len toľko. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

S faktickou, pán Feik, nech sa páči, či odpoveď teda, nech sa páči. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Toto, pán poslanec, to si spojil absolútne 2 nespojiteľné veci, akože odmietam túto rétoriku, to proste, 

to boli úplne nesúvisiace, toto bolo tak nenáležité, akože to sa bavíme o jednej vážnej téme, spojil si tam 

niečo, čo absolútne nesúvisí s tým a práve naopak, chválim vedenie školy za to, že napriek tomu, že 

teda zastupiteľstvo župné rozhodlo nejakým spôsobom, že tá škola sa zlúči, nie, nezruší, to, len chcem 

zdôrazniť, tak toto absolútne nesúvisí, lebo práve v spolupráci aj tej školy, župy, proste polície, 

jednoducho, konali všetci tak, ako mali. Takže to fakt, prosím Vás nespájajme, lebo toto je absolútne 

nenáležité v tak vážnej téme, čo, o ktorej sa tu bavíme, tak akože sem ťahať nejakú politiku zrušenia, to 

boli úplne nesúvisiace veci, fakt akože prosím Vás, to, nerobme to takto.  

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

informáciu o stave bezpečnostnej situácie a ochrane verejného poriadku v služobnom obvode 

Obvodného oddelenia Policajného zboru Bratislava Rača za rok 2023 

 



 

 

Hlasovanie č. 5                                                       UZN 200/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 1 0 

 

5. Správa o činnosti DHZO Bratislava-Rača za rok 2023 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Jakub Michalovič, veliteľ DHZO Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja by som sa len rád poďakoval za tú KPR-ku. Bola to veľmi rýchla akcia, vlastne 

ľudia z hasičského zboru boli prítomní na zbrojnici a behom krátkej chvíli boli, boli veľmi blízko. Stalo 

sa to na Hybešovej, na električke a tá KPR-ka bola úspešná, teda aby som povedal. Rodina sa, myslím, 

že tiež potom poďakovala alebo nejakým spôsobom prebiehala diskusia aj na Facebooku, takže za to 

ďakujem. 

pán Michalovič (veliteľ DHZO Bratislava-Rača)  

Keď tak ja by som doplnil, tak jeden rodinný príslušník sa zastavil u nás na zbrojnici. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Feik, nech sa páči.  

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ja by som sa tiež chcel poďakovať špeciálne za ten zásah v Krasňanoch, kde teda prasklo potrubie a 

zároveň chcem povedať, že sme spolu s viacerými poslancami sa boli viackrát pozrieť teda v to, v 

zbrojnici. Čiže za mňa môžem povedať, že vidím tam naozaj aj teda aj snahu, aj, aj nejakú 

systematickosť, aj teda konkrétnu činnosť tak, aby aby ten hasičský zbor fungoval. Takže ďakujem 

veľmi pekne, držím palce. Ale povedzte aj Vy, že prípadne, že ako môžeme my pomôcť? Možno keby 

ste vedeli dať nejakú informáciu, že ako je teraz nejaké technické vybavenie, čo sme tam videli, že v 

akom, akom je to stave, prípadne čo ešte by bolo treba na to, aby to teda fungovalo. 

pán Michalovič (veliteľ DHZO Bratislava-Rača)  

Tak za minulý rok vlastne v prílohe číslo 4 v tej Správe o činnosti je zoznam tej významnejšej nakúpenej 

techniky. Po vlastných skúsenostiach, ktoré sme zažili aj pri tých prvých padnutých stromoch, pri 

ktorých sme boli, tak sme zabezpečili vlastne novú väčšiu pílu, dokúpili sme aj ďalšie čerpadlo, ďalšiu 

elektrocentrálu vlastne, ktoré sme už aj využili pri zásahoch a tie čerpadlá sme vlastne dokúpili kvôli, 

že aj na Račianskej vlastne je dlhodobý problém s tým odtekaním tej vody pri, pri nárazových dažďoch 

a vlastne teraz konkrétne máme 3 čerpadlá. Všetky 3 čerpadlá sú o výkone 1000 l/min, takže veľmi 

opodstatnené. A vlastne teraz v novom roku by sme sa hlavne chceli zamerať na dokúpenie hasičského 

auta druhého, nakoľko Iveco do budúcna je síce super, ale je vlastne malé, má malú kapacitu vody a 

vlastne v podstate nás vlastne ani útvar nevolá alebo teda krajské operačné stredisko nás nevolá na 

zásahy, kde by sme mohli operovať sami. Že vždy vlastne nás teraz vysielajú iba nejakú výpomoc alebo 

iba na tú technickú pomoc, kde vlastne si vieme pomôcť sami, ale chceli by sme sa teda zamerať na to 

nové hasičské auto. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Ak už nikto nie je prihlásený, tak takisto by som chcel poďakovať za celý rok spolupráce a 

verím tomu, že zbor sa bude ďalej posúvať ďalej a naozaj, hlavne počas sviatkov, Vianoc, priamo 

dvadsiateho štvrtého ste mali viacej zásahov, tak odkážte aj členom, že si vážime tieto hlavne zásahy, 

čo sú v týchto ako keby najhorších dátumoch, samozrejme stromy a víchrica alebo potopy si nevyberajú, 

väčšinou si vyberajú tie najhoršie termíny. Takže ďakujeme a teda nech sa vám darí. Poprosím návrhovú 

komisiu. Ďakujem pekne. 

 

 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 



 

správu o činnosti Dobrovoľného hasičského zboru mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023. 

 

Hlasovanie č. 6                                                         UZN 201/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 1 0 

 

6. Návrh na vyradenie Školského klubu detí, Hubeného 23, Bratislava, ako súčasť Základnej 

školy, Tbiliská 4, Bratislava zo siete škôl a školských zariadení SR 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

vyradenie Školského klubu detí, Hubeného 23, Bratislava, ako súčasť Základnej školy, Tbiliská 4, 

Bratislava zo siete škôl a školských zariadení SR. 

 

Hlasovanie č. 7                                                       UZN 202/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

7. Návrh VZN č. 1-2024, ktorým sa dopĺňa VZN č. 5-2021 o určení výšky príspevku a spôsobe 

jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 1/2024, ktorým sa dopĺňa Všeobecné 

záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 5/2021 z 28. septembra 2021 o určení výšky 

príspevku a spôsobe jeho platby na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach v 

znení všeobecne záväzného nariadenia č. 9/2022 z 15. decembra 2022 v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 8                                                       UZN 203/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

 

8. Návrh VZN č. 2/2024, ktorým sa zrušuje VZN č. 1/2013 o určení výšky dotácie na mzdové a 

prevádzkové náklady na dieťa materskej školy, školského klubu detí a školskej jedálne v 

zriaďovacej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 



 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 2/2024, ktorým sa zrušuje Všeobecne 

záväzné nariadenie Mestskej časti Bratislava-Rača č. 1/2013 z 26. marca 2013 o určení výšky dotácie 

na mzdové a prevádzkové náklady na dieťa materskej školy, školského klubu detí a školskej jedálne v 

zriaďovacej pôsobnosti Mestskej časti Bratislava-Rača v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 9                                                       UZN 204/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

9. Návrh VZN č. 3/2024, ktorým sa zriaďuje Materská škola, Kadnárova 69, 831 51 Bratislava a 

jej súčasť výdajňa školskej jedálne pri Materskej škole, Kadnárova 69 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. A asi budeme mať podobný príspevok, ale ďakujem za, by som sa chcel poďakovať 

úradu za, za celú tú prácu, námahu, aj tie ťažkosti, ktorými musel tento projekt prejsť. Je mi tiež ľúto, 

že sa to nestretlo s pochopením obyvateľov blízkej bytovky a že komunikačne to bolo nie je veľmi 

šťastné, že zablokovali viaceré postupy v rámci, v rámci výstavby tejto škôlky. Ale blížime sa ku koncu 

a z tohto titulu som rád, že sa to podarilo. Je to veľká vec v Rači. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. My máme projekt uzavretý, keď je otvorené atď. takže ešte ho neberme, že je ukončený a ešte 

od toho docela ďaleko, aj keď možno zvonku to tak nevyzerá. Poprosím, pán Feik, nech sa páči.  

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ja teda tú stavbu sledujem veľmi intenzívne a môžem povedať, že okrem toho, že, že veľká vďaka úradu, 

všetkým, ktorí sa podieľali aj na príprave projektu, ale aj na tom získavaní financovania. Veď mali sme 

o tom takto pred rokom celkom intenzívnu diskusiu pri schvaľovaní úveru a som rád, že sme ho 

podporili, pretože to bol veľmi dobrý krok, že sme to trošku riskli, dalo by sa povedať, ale bol to veľmi 

správny risk, pretože sa to ukázalo ako v prospech obyvateľov. Ale chcem aj povedať, že ten zhotoviteľ 

naozaj z môjho pohľadu postupoval, že veľmi rýchlo, tá stavba vykazuje všetky parametre toho, že je 

kvalitne spravená, takže a čo nie je úplne maličkosť, pretože keď vidíme rôzne projekty aj na úrovni 

mesta, ktoré zdĺhavo trvajú, komplikuje sa tá stavba, o dopravných stavbách nehovoriac, však stále sa 

napr. diskutuje o petržalskej električke, kde to úplne nejde ani zďaleka tak, ako by sme si predstavovali. 

Tak toto je príklad toho, že máme tu zhotoviteľa, ktorý toto všetko celé zvládol a nie je to úplne 

maličkosť. Toto naozaj chcem veľmi oceniť, lebo nakoniec teda vlastne to bude, to bude slúžiť všetkým 

obyvateľom Rače. Sú tam, je tam pár drobností, to, čo aj Vlado spomínal, ktoré by bolo dobre doriešiť 

s tými obyvateľmi, ja som teda s nimi intenzívne komunikoval. To je tá prístupová cesta, máme ju 

nejakým spôsobom zahrnutú aj v rozpočte, ktorý sme schvaľovali na minulom zastupiteľstve. A plus 

nejaké tie parkovacie miesta, ktoré pevne verím, že tam zvládneme vybudovať tak, aby sme teda to 

doplnili, to, čo tam nejakým spôsobom bude chýbať. To bola jedna z tých námietok. Ale to, je to všetko 

v riešení, takže pevne verím, že toto sa podarí vyriešiť. Čo vidím ako celkom vážnu vec, keďže teda aj 

s Martou, či to povieš ty k tomu výberovému konaniu. Toto, toto tak povedz ty, že proste budeme 

potrebovať vyriešiť hlavne teda niekoho, kto to bude riadiť. Sme o tom minulý týždeň diskutovali na tej 

výberovej komisii. Ďakujem veľmi pekne. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič, s faktickou, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Úplne na začiatok. Samozrejme, veľká vďaka Mestskej časti. Stavba sa zvládla, aj zhotoviteľovi. Ale 



 

zase akože porovnávať to tu s električkou do Petržalky a nejakými megastavbami. Myslím, že v Rači 

sme zvládli výrazne väčšie projekty, ako bola škola Plicková, zas toto nejaká drevostavba, tak pevne 

verím, že by sme to tu nemali stavať 5 rokov a viac, hej? A že firma takéto niečo dokáže. Pán Groch, ja 

sa musím vyjadriť k tomu, že zas tu spomíname občanov, ktorí nejakým spôsobom bojovali. Ja len 

poviem jedno: občania sa domáhali nejakých svojich práv na základe nejakých dokumentov a žiadali, 

nerobili nič navyše a ja som rozprával s tými ľuďmi a môžem naozaj zodpovedne povedať, že tí ľudia 

nebojovali proti škôlke a prosím Vás, predstavte ich, prestaňte ich opakovane stavať do tejto pozície 

bojovníkov proti škôlke, lebo to nie je pravda. To Vás poprosím. Prestaňme už útočiť na občanov len 

preto, že sa domáhajú nejakých svojich práv, ktoré majú. To, že potom nejaké bolo rozhodnuté, bolo 

rozhodnuté rovnako. Keď ide developer stavať nejakú budovu, tak okolití obyvatelia v domoch sa majú 

právo tomu postaviť. A ja len zopakujem, v žiadnom prípade ľudia nechceli sabotovať škôlku, nedajbože 

bojovať proti račianskym deťom a tak podobne, tak prosím Vás, s týmto osočovaním našich občanov 

prestaňme. A na margo toho, pán starosta, len sa opýtam teda, všetko ide podľa plánu? Škôlku otvárame 

v septembri? Hej? A teda, že a teda spor s tými obyvateľmi je ako keby definitívne ukončený. To len 

také 2 otázky. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. A čo sa týka tých obyvateľov, tak my sme celé 4 roky otvorení komunikácii. Keď na druhej 

strane záujem nie je, tak hold, sa ťažko komunikuje. Samozrejme, napr. naďalej dali na súd návrh na 

zrušenie búracieho povolenia pôvodnej budovy, čo je také zvláštne, lebo tá budova už neexistuje, ale 

majú tam súdne spory, ktoré podľa nás sú zvláštne. Takže je tam napr. súdny spor voči právoplatnému 

búraciemu povoleniu na budovu Tramín, ktorá už neexistuje, takže nevieme sa k tomu vyjadriť. Ich 

právny zástupca nekomunikuje s Mestskou časťou cca od septembra roku 2022, ak sa nemýlim, takže 

cca rok a pol nemáme žiadne ďalšie informácie. Advokát Mestskej časti, ktorý zastrešuje tieto súdne 

spory, tak tam vždycky, samozrejme, keď nás vyzve súd, tak dáme nejakú, nejakú odpoveď alebo nejaké 

stanovisko. V tých dvoch súdnych, vo väčšine sporoch sme iba nejaký účastník konania, keďže sa vedú 

voči Stavebnému úradu Vajnory a čo sa týka jedného súdneho sporu, tam sme, myslím, že druhý 

dotknutý orgán, druhý dotknutý žalovaný spolu s hlavným mestom, a to všetko spory, ktoré v podstate 

budú, predpokladám, trvať minimálne niekoľko, nepoviem, že desaťročí, ale 5 - 10 rokov. Tým, že keď 

tí obyvatelia majú záujem naďalej financovať tieto spory a teda advokáta, tak je to ich rozhodnutie, my 

im ho neberieme. Mestská časť, samozrejme, ju to nebrzdí v žiadnych procesoch a keď zruší, keby 

hypoteticky zrušil druhostupňový súd búracie povolenie, tak stavba, ktorá už je zbúraná, tak v podstate 

sa tam nedá akože s ňou nič robiť, keď už je zbúraná. Takže nie úplne tomu rozumieme, ale keď budú 

obyvatelia mať záujem alebo títo obyvatelia komunikovať, tak môžu sa ozvať. Momentálne nemajú ten 

záujem už rok a pol, takže nevieme sa k tomu vyjadriť. Čo sa týka otvorenia škôlky, tak záleží od, od 

kolaudácii jednotlivých stavieb a od zaradenia škôlky do, do siete, keďže viete, že Rínok Rača a vodné 

stavby kolaudoval rok. Plickovu sme vodné stavby kolaudovali, teda Okresný úrad 3 mesiace, tak to 

rozpätie naozaj veľmi veľké a to my nevieme ovplyvniť, takže ťažko povedať, ten cieľ je samozrejme, 

aby škôlka fungovalo od septembra, ale vieme to povedať, až keď budeme mať právoplatné kolaudačné 

povolenie. Takže momentálne je stavba odovzdaná hlavná, robí sa vonkajší areál, ide sa zariaďovať 

škôlka, robiť ihrisko a pod. Takže je to v nejakom procese a tiež poslanci, čo sa vyjadrovali, by som ešte 

ich trošku zabrzdil, lebo je to ako keď bežíte maratón asi na tridsiatom ôsmom kilometri a už sa cítite v 

cieli a ja som bežal viackrát maratón a neni to tak. Takže kým v tom cieli nie ste, tak radšej treba ešte 

bežať. Pán Groch, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Chápem, že pán Jano Polakovič má v tomto politický kapitál a zbiera body. Tie fakty 

sú jasné, nepustia, ten projekt nezískal eurofondy práve kvôli tomu, že boli, boli námietky, stavba sa 

posúvala, a to sú fakty, tie sa nedajú nejakým spôsobom posunúť. Ale budem rád, ak sa toto do budúcna 

postupne vyrieši, ak obyvatelia budú vidieť, že to slúži vo verejnom záujme všetkých obyvateľov 

Mestskej časti, ak budú mať aj možno tú prístupovú cestu, aj navyše parkovacie miesta v blízkosti, ako 

spomínal pán Feik, ja som len rád, ja by som bol veľmi rád, aby tá komunikácia v podstate nejakým 

spôsobom sa rozbehla a vidíme, ako je to v súčasnosti, takže toľko by som chcel len k tomu dodať. 

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Tu by som chcel len dodať, že napr. parkoviská chceme sa snažiť, aby boli čím skôr skolaudované, aby 

práve boli už aj ten chodník prístupný aj pre tých obyvateľov a mohli tam parkovať ešte predtým, ako 



 

bude skolaudovaná budova a ihriská. Takže snažíme sa to riešiť tak, aby tá časť parkoviska, čo je, 

myslím, že 9 miest + ZŤP, ak sa nemýlim, tak aby bola ešte pred otvorením škôlky, ešte pred 

skolaudovaním, takže snažíme sa aspoň takto vyjsť v ústrety. A samozrejme, je projekt, ide sa teraz 

obstarávať zhotoviteľ parkoviska na tej druhej strane pri kúpalisku a tak isto máte v rozpočte schválená 

rekonštrukcia a oprava, základná oprava tej príjazdovej cesty, čo je vedľa potoka, takže snažíme sa vyjsť 

v ústrety, ale tie požiadavky, ktoré majú viac menej podľa tých podaní na súd neustále rovnaké, aby tam 

bola dvojprúdová komunikácia s parkoviskom vedľa tej bytovej, bytovky a teda škôlky, je 

nerealizovateľná. Už teraz už úplne nie a jednoducho sa to tam nezmestí. A keby to tam bolo, tak tá 

škôlka sa tam nezmestí. Tak jednoducho to, nedalo sa nájsť kompromis v týchto dvoch veciach. Pani 

Štefánková, nech sa páči.  

Marta Štefánková (poslankyňa)  

Ďakujem za slovo. Teším sa, že sme teda vo fáze, že žiadame o zaradenie do siete tejto materskej škôlky, 

čo je vlastne administratívny krok, pevne verím, že to sa podarí zrealizovať, nemám o tom žiadne 

pochybnosti. Ale čo je skutočne, na čo by sme mohli zamerať svoju pozornosť je, že bolo vyhlásené 

výberové konanie na, na vedúceho pracovníka povereného riadením Materskej školy, čo takto na 

začiatku musí byť, a zatiaľ sa nám nikto neprihlásil, teda neviem, pani vedúca školského oddelenia bude 

možno vedieť. A je to len do 13.2., by sa nám mali ozývať vlastne adepti. Takže je to na, je to zverejnené 

na webovej stránke Mestskej časti tak, keď máte možnosť, vyšérujte, prezdieľajte, robte tomu reklamu, 

aby sa nám prihlásili ľudia, odborníci a aby tá škôlka mohla vôbec fungovať. No lebo keď sa nám nikto 

neprihlási, tak, tak budeme mať škôlku bez. To potom opakuje, samozrejme, a sa ten proces teda predĺži, 

ale myslím, že 1. 4. je tam naplánovaný, že už by začal ten riaditeľ proste si pripravovať tie veci, pretože 

to je dôležitá funkcia, aby tá škôlka bola kvalitná a mohli sme teda vôbec tie služby poskytovať rodinám 

s deťmi. Tak ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Pán Groch, aké politické body, prosím Vás? Ja som sa k danému projektu nevyjadroval už dlhodobo. 

Vy z nejakého dôvodu máte úplne zbytočne, teraz, keď projekt ide do finále, úplne zbytočne potrebu 

kopnúť do obyvateľov, ktorí bývajú pri tej bytovke. Úplne zbytočne. A ak nejaký poslanec povie, že 

zbytočne už nekopte do tých ľudí, tak Vy čo poviete? Chápem, to sú Vaše politické body. Akože, ste na 

smiech, pán Groch, v tomto. A druhá vec, milujem, keď niekto povie, že veď to je jasné, ako to bolo, 

vy ste vtedy nebol poslanec, keď to začínalo a ja môžem naozaj úprimne povedať, že až také jasné to 

nebolo, keď to začínalo a ja som už v minulosti rozporoval to, akým spôsobom komunikovala Mestská 

časť s danými občanmi. A ja sa k tomu už nechcem vracať, lebo projekt je hotový. Išiel do finále. Len 

zopakujem to, úplne zbytočne ste kopli do obyvateľov Rače v tomto bode. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Groch s faktickou, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem, krátka faktická. Ja do nikoho nekopem, ani to nemám v úmysle. To sú Vaše slová a ja budem 

rád, keď tá komunikácia, ako som povedal aj viacerí tu, že sa stabilizuje a bude, bude korektná z 

obidvoch strán. Vďaka. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

a) schvaľuje 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 3/2024, ktorým sa zriaďuje Materská 

škola, Kadnárova 69, 831 51 Bratislava a jej súčasť výdajňa školskej jedálne pri Materskej škole, 

Kadnárova 69 v predloženom znení  

 

b) poveruje 

starostu MČ Bratislava-Rača vypracovaním a podpisom zriaďovacej listiny Materskej školy, Kadnárova 

69, 831 51 Bratislava, a jej súčasti výdajne školskej jedálne pri MŠ Kadnárova 69, po doručení 

Rozhodnutia Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky o zaradení tejto 

Materskej školy a jej súčasti do siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky 

 



 

Hlasovanie č. 10                                            UZN 205/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 0 1 

 

10. Návrh VZN č. 4/2024 o určení školských obvodov (spádových oblastí) základných škôl v 

zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 4/2024 o určení školských obvodov 

(spádových oblastí) základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 11                                                            UZN 206/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

11. Návrh VZN č. 5/2024 o určení spádových oblastí materských škôl pre deti s povinným 

predprimárnym vzdelávaním v zriaďovateľskej pôsobnosti mestskej časti Bratislava-Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Prejdeme k bodu číslo 11. Návrh VZN č. 5/24 o určení spádových oblastí, tentokrát materských škôl pre 

deti s predprimárnym vzdelávaním s tým, že opäť sú tam doplnené tie ulice Eduarda Wenzla, Františka 

Kubu, Rudolfová a myslím, že ulica pod Weisspetrom, ktoré neboli v minulom VZN zahrnuté. S tým, 

že ulica Eduarda Wenzla, v súčasnosti nie je ešte nahlásený žiaden obyvateľ, pravdepodobne sú tam 

prevody ešte bytov. Ulica Františka Kubu a Rudolfova má niekoľko desiatok obyvateľov v súčasnosti. 

Ale postupne bude ten počet rásť aj v rámci materských škôl. V súčasnosti Materská škola Rínok Rača 

je plná, takže tie deti, ktoré v podstate budú prijímané do predprimárneho vzdelávania, budú prijímané 

do iných škôl. Ale do budúcna predpokladáme, že časť toho sídliska bude priamo v tom areáli, v Rínku 

Rača v alokovanom pracovisku Naša barónka. Otváram diskusiu. Ak nikto nie je prihlásený, pán 

Pilinský, nech sa páči.  

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Ja sa len chcem spýtať. Chápem, že keďže ešte nie je zaradená tá Kadnárova v sieti, takže tu 

ešte nie, tak predpokladám, že keď sa zaradí, budeme toto znovu otvárať a zas sa tie ulice budú nejakým 

spôsobom prehadzovať, hej? 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Áno, čo sa týka Materskej školy Kadnárova, tak keďže kolaudácia zaraďovania bude určite dlhšie trvať, 

ako je zápis do škôl tento rok, tak predpokladáme, že budú tam prijímané deti, ktoré sú neni prijaté do 

iných materských škôl. Tzn. spádovú oblasť tento školský rok, čo bude 2024/25 nebude mať Tramín, 

alebo teda Kadnárova a na ďalší rok sa bude už schvaľovať normálne predpripravené rozdelenie tých 

detí podľa ulíc, takže vtedy samozrejme bude tam už aj Kadnárova. Ak už nikto nie je prihlásený, 

ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 



 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 5/2024 o určení spádových oblastí 

materských škôl pre deti s povinným predprimárnym vzdelávaním v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mestskej časti Bratislava-Rača v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 12                                          UZN 207/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 0 1 

 

12. Návrh VZN č. 6/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 3/2020 o poskytovaní finančného 

príspevku na zabezpečenie stravovania dôchodcov v znení VZN č. 5/2023 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Mgr. Hana Štetinová, vedúca odd. pre sociálne veci MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Ďakujem ja osobne za prípravu tohoto všeobecne záväzného nariadenia. A 

ako sme hovorili aj na rokovaní odbornej komisie, keďže tu nie je predsedníčka, neviem teda, z akého 

dôvodu tu nie je. Máme aj informáciu, čo sa jej stalo? Prosím? 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Je mimo Slovenska, myslím, hej. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Áno, som sa bála, že sa ma bojí. Takže k tomuto návrhu všeobecne záväzného nariadenia: oceňujeme 

to, že úrad a naše odborné oddelenie pripravilo tento návrh všeobecne záväzného nariadenia, aj tú 

myšlienku, že sú viacej podporovaní práve tí dôchodcovia vyšším príspevkom, ktorí majú nižšie 

dôchodky. A tí dôchodcovia, ktorí už majú dôchodok nad tú stanovenú hranicu, potom ten príspevok 

nedostanú. Toto si myslím, že je dobrý plán a dobrá vec, ale teraz by som sa vrátila zase ku tomu 

včerajšiemu stretnutiu poslancov s obyvateľmi a ako zvyčajne, vždycky sa prítomní dôchodcovia, ktorí 

tam sú, snažia získať informáciu práve ku tomu stravovaniu dôchodcov a otvorila sa debata aj o tomto 

všeobecne záväznom nariadení. Ja už som bola na to pripravená tak, že som niečo z toho návrhu 

vytlačila, aby to mohli v rámci denných centier a najmä teda denného centra tu v Rači predniesť a aby 

sme o tom mohli hovoriť. Takže najviac ich zaujímalo to, že či sa zvýšila stravná jednotka, resp. zmenila 

tá stravná jednotka, áno, zmenila sa, je to, myslím 4,60 v tom všeobecne záväznom nariadení, predtým 

to bolo, ak sa nemýlim, 3,50 alebo 3,40. Tak vzhľadom na zvýšenie cien potravín a pod. To, čo sa ale 

oni pýtali je, že nemali pripomienky k tomuto modelu rozdelenia výšky príspevkov, ale pýtali sa práve 

na kvalitu stravy. Ten neuralgický bod stravovania dôchodcov v Mestskej časti Bratislava-Rača, aj v 

centrálnej Rači, aj teda v Bratislave-Rači, aj v časti Krasňany je ten, že dodávateľ, ktorým je teraz 

Meopta, tak tá strava sa vidí tým dôchodcom, a včera tam boli dvaja, vidí sa im nie kvalitná. A preto 

dávam návrh na doplnenie uznesenia. Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti Bratislava-Rača žiada 

pripraviť informáciu o dodávateľovi stravy pre dôchodcov, prípadne o zmene dodávateľa a výberového 

a informácie o výberovom konaní na jeho získanie. Takže toto odovzdávam návrhovej komisii a prosím, 

aby poslanci podporili práve túto, pripraviť pre poslancov tú informáciu o tom, že kto je dodávateľom, 

kto ju, na základe čoho nám dodáva stravu pre dôchodcov, ak teda bolo výberové konanie, aj o tom 

chceme informáciu, ak bude vypísané, tak chceme o tom vedieť. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán prednosta dá k tomu viac informácií. Pani Štetinová, momentálne riešime práve 

dodávateľa, ale treba si uvedomiť, že za pôvodne 3,40 a v súčasnosti za 4,60 jednoducho málokto vie 

variť a na nejakej úrovni, takže tá cena, keď má byť nejaká, nazvime to ľudová, tak samozrejme, to jedlo 

by malo byť kvalitné, ale je tam jednoducho niekedy spor v rámci tohto. Ale, pani Štetinová, nech sa 

páči. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Dobre, ďakujem. Tak v roku 2019, keď som prišla na úrad, sme mali cenu stravy 3,10. Vtedy bol 

priemerný dôchodok 460 EUR. Teraz teda by sme navrhovali posunúť sa na cenu 4,60, čo je reálna cena 

stravy u dodávateľa, ktorý mal cenu takú, ktorá bola vyhovujúca, lebo sú aj stravovacie prevádzky v 

Krasňanoch, ktoré ponúkajú cenu za 7 EUR. Teraz je priemerný dôchodok 679 EUR. Priemerný 



 

dôchodok teda od toho roku 2019 doteraz narástol o 32 %. A tá cena tej stravy, keď si človek kúpi na 

celý mesiac lístky, tých 20 lístkov bola 62 EUR, teraz by bola 92 a je to teda nárast ceny stravy, teda 

obedov 32 %, takže to číslo je úplne rovnaké, takže to sleduje ako keby tú valorizáciu tých dôchodkov. 

My aj o tých dôchodcov, kde vlastne už ten príspevok nie je poskytovaný, sledujeme tú valorizáciu 

dôchodkov veľmi dôsledne, že ani títo ľudia by sa nemali akokeby dostávať do nejakej nepríjemnej 

situácie kvôli tomu, že si kupujú obed. Teraz k tej kvalite stravy sa vyjadrím, čo sa pýtala pani 

Dobrotková. Dodávateľ stravy je Slovenská Grafia. Je to dodávateľ, ktorý mal najlepšiu spätnú väzbu 

od klientov. Kým sme teda nezačali dodávať na Plickovú, tak nám chodili každý týždeň maily a 

telefonáty, že seniori nás prosia, aby sme dodávali aj do Rače stravu z Grafie, lebo žiarlili na 

krasňanských seniorov, ktorí sa mohli chodiť stravovať do Grafie. To, čo bol vtedy veľký bonus tej 

stravy, bolo to, že ľudia tam prišli a videli v sklenej vitrínke 3 jedlá uložené na tanieri a mohli si vybrať 

to, ktoré sa im páčilo. Bonus bol to, že bolo na výber, nemuseli si nahlasovať dopredu a videli to. Akože 

tento aspekt takej nejakej, o niečo socializačného je dôležitý pre seniorov. To, čo je teraz tá ponosa na 

kvalitu stravy je to, že ten dodávateľ varí pre pracujúcich ľudí, ktorí pracujú v Grafii a trošku kritériá na 

stravovanie mladých ľudí a seniorov sú iné. Prvý nedostatok je, že tej polievky je objemovo málo podľa 

seniorov. Oni by chceli 0,5 litra, celá je 0,33 l. To je bežný objem polievky, ktorý máte v reštaurácii, ale 

seniori si chcú polievku odložiť na večeru. To je prvá pripomienka. Objemu častosti ryže a zemiakov, 

chceli by teda, aby bolo výraznejšie viac zemiakov, ale teda pracujúci v Grafii, kde tú stravu vyberá 

nejaká komisia a zaraďujú ryžu veľmi často v rôznych podobách, niektoré jedlá sú také nezrozumiteľné 

pre seniorov, také novodobé, ktoré nepoznajú. Napr. niečo poliate malým množstvom omáčky, senior 

by chcel veľa omáčky, kde je v nej niečo namočené? Sú to také nedorozumenia, ktoré sú generačné, 

ktoré keď človek sa pýta seniorov, že čo jedia ich deti, keď prídu k nim na návštevu, tak vlastne zistí, 

že tomu rozumejú, že prečo to tak je. Alebo sa to týka cestovín. Seniori nemajú radi cestoviny aldente, 

veľké cestoviny, ale maličké a veľmi na mäkko uvarené. Sú to také klasické generačné nedorozumenia, 

takže z toho nám vyšlo, že musíme hľadať poskytovateľa, ktorý bude variť seniorskú stravu a bude ju 

variť v tých priestoroch našej jedálne. Lebo teda posledná pripomienka je taká, že seniori chcú prílohy, 

šaláty, kyslé uhorky, ktoré v súčasnej dobe tým, že tú stravu dovážame v termo boxoch, nedokážeme 

dovážať, lebo by to nemalo tú kvalitu, aby to bolo chrumkavé a teda nepoškodené tým teplom a tým 

transportom. Tak toto je vlastne teraz nejaký cieľ nášho oddelenia stanoviť nejaké kritériá, hľadať 

nejakých vhodných poskytovateľov, teda v tých podmienkach, že v tej našej prevádzky. Samozrejme sa 

to týka aj teda toho, ako teraz vyzerá nejaké schválenie z hygieny, akože všetky tieto veci musíme prejsť, 

tá úvaha ako keby znovu prevádzkovania pôvodne nebola aktívna, teraz sa teda toto, toto obnovu, čiže 

budeme na tom pracovať.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

No ja len tak k cene, lebo bavili sme sa o tom na finančnej komisii teraz naposledy a tiež teda sme tam 

počúvali to, že tá cena je nízka. Ale veľmi dobre reagoval kolega Šinály, akože však veríme, že je nízka, 

ale tak ukážte nám k tomu ako keby nejaké dáta. Lebo aj počuli sme to, že teda tá cena bola taká u 

niekoho alebo niekde a nemáme to na papieri, akože nevieme, kto má akože aké ceny. Aj preto som sa 

chcel spýtať, že kedy už bude vyhlásená dajme tomu tá súťaž, lebo v tej súťaži by sme zistili, dáme cenu 

4,60 a teraz nám povedia 10 záujemcovia, že je to málo. No dobre, tak musíme zvýšiť na 5, pokiaľ 

nejako to je problém, ale stále sa potýkame s tým, že počúvame nejaké dohady, odhady a verím, že vy 

tie čísla máte, ale my ich akože nemáme. A teraz som úplne nepochopil, či my ideme teraz súťažiť teda 

dodávateľa, alebo ideme hľadať prevádzkovateľa našej jedálne? Lebo to je teda nová informácia, toto 

pre mňa. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

My v súčasnosti máme voľnú aj celú kuchyňu na ako je, no stacionára, tzn. že hľadáme riešenie, že by 

sme využili tieto priestory a prenajali ju firme, ktorá by varila pre našich seniorov, čiastočne aj pre 

škôlky, aby sa tie, čo dovážajú stravu a môžu si variť aj pre koho chcú, ale momentálne tá kuchyňa je 

nevyužitá, tým pádom vieme ako keby mať z nej nejaký príjem a vieme vyriešiť aj tento problém so 

stravovaním. S tým, že momentálne sa nastavujú podmienky tej súťaže a podľa toho uvidíme, ako sa 

prihlásia a podobne. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Dobre, len aby som sa teda dopýtal. Ešte niečo, starosta, si chcel povedať? Ja by som teda, dobre. Super, 



 

toto akože kvitujem, pokiaľ by sa to naozaj podarilo, že by sme prenajali súkromníkovi jedáleň a on by 

ešte varil pre nás, akože ideálny scenár, lebo nejakým spôsobom do toho vieme zasahovať do tej kvality 

jedla atď. Ale len sa teda opýtam, či aktuálne bude vyhlásená 1 súťaž, ktorá bude na prevádzkovateľa 

jedálne, ale teda zatiaľ nebudeme súťažiť dodávateľa jedla simultálne, čiže, čiže v krátkodobom 

horizonte nebudeme a teda, ale bude to, že v blízkej dobe ideme súťažiť toho prevádzkovateľa tej 

jedálne, hej?Lebo bolo by dobré minimálne akože pripravovať súťaž na toho dodávateľa, lebo verím, že 

tak, že možno by to bol tlak aj na tú Grafiu a ja teraz som si nie, nie som si istý, či tie porcie, ktoré oni 

dávajú našim seniorom, sú úplne 1: 1 ako tie, ktoré predávajú zamestnancom? 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Áno, ten jedálny lístok, mne príde oficiálny jedálny lístok. A z toho, čo je v ponuke, kde je teda aj nejaké 

gurmán menučko, tak z toho mi vyberú ako keby ponuku dvoch jedál. Celá ponuka je 5 na každý deň a 

ja už viem, ktoré typy jedál seniorom nechutia, že už to vyskúšali a nebolo to ono. To vidím podľa tých 

počtu objednávaných jedál, ktorý sa pohybuje zhruba od 60 do 120. Takže to, čo si objedná iba 60 ľudí, 

má za mňa malý počet bodov na to, aby som to objednávala potom opätovne, tak takto si vyhodnocujeme 

akokeby. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Chápem, ale tá gramáž je rovnaká.  

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Gramáž je rovnaká.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

1: 1 presne, dobre. Dobre, no ja chcem apelovať na to, lebo akože ak vieme, že je veľká šanca na to, že 

dosiahneme prevádzkovateľa do našej jedálne, je to ideálny scenár, po ktorom treba ísť, ale simultálne 

by sa mala pripravovať aj na súťaž na výber dodávateľa. Lebo za prvé, aj my potrebujeme informácie 

ako poslanci, nejaké tie dáta z tej súťaže, ktoré získame, tzn. že možno my zistíme to, že 4,60 je málo, 

hej, napr.? Lebo nám sa prihlási 10 ľudí a povedia nám, že to je málo, alebo že, alebo že na požadovanú 

kvalitu je to málo, ale dneska ako kebyže strieľame do tmy. Takže ja len poprosím to, pripravujeme tú 

súťaž simultánne aj na toho, na toho dodávateľa a samozrejme, čo najskôr skúsme spraviť tú súťaž na 

prevádzkovateľa jedálne, ale ináč akože vynikajúci nápad a toto veľmi podporujem a pevne verím, že 

sa to podarí. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Čo sa týka prevádzkovateľa kuchyne a teda výdajne stravy, tak chceme na najbližšom zastupiteľstve, 

aby bola vyhlásená súťaž. Takže práve z toho dôvodu súčasná Grafia predlžujeme s nimi, alebo sme 

predĺžili zmluvu na ďalší mesiac, aby sme, lebo nikto nevysúťaží na mesiac. A keby tá súťaž bola 

neúspešná, alebo by sa nejaké akékoľvek ďalšie problémy vznikli, tak môžme samozrejme hneď 

vyhlásiť novú súťaž na dodávateľa stravy. Takže to je ako keby plán B, nazvime to. Takže ambícia je 

tam, dali sme to prepočítať aj nejakým reštauráciám a podobne, aby sme vedeli, že či sa im to oplatí. 

Takže to je nejaký prieskum trhu a podľa toho budeme nastavovať túto súťaž a uvidíme. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ok. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Ešte k tým dátam, čo ste si pýtali.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Pajdlhauser, faktická, nech sa páči. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Ešte tie dáta, pán Polakovič. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Nech sa páči. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Že v tej Dôvodovej správe sú také tabuľky, ktoré sú veľmi podrobné. To zrejme na tej finančnej komisii 

nebol, nebol čas, aby si to ľudia pozreli. Tam je proste presne dáta, ktoré sa týkajú každej z tých 

kategórií, aj porovnanie toho, ako to bolo predtým, ako je to teraz, takže dát je tam. Reálne ceny sú 

7 euro. Hej. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Oni, oni, oni nevaria za 4,60 pre zamestnancov, Grafia. Grafia to dala ako takú cenu pre seniorov. Oni 

mali s nami takú dlhodobú spoluprácu aj počas pandémie a vnímali to ako takú proste svoju nejakú 



 

čestnú úlohu pokračovať v tej spolupráci. Takže oni stanovili takú cenu pre seniorov. To nie je cena, 

ktorú oni ponúkajú komerčne pre svojich zamestnancov. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán poslanec Pilinský s faktickou, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Ja myslím, že každý, kto občas zablúdi do reštaurácie, tak vie, že za 4,60 tam jedlo nenájde, 

maximálne možno nejaký šalát, takže tak, ako ste spomenuli, je to kvázi nejaký favour od toho 

prevádzkovateľa tej jedálne, že ponúka takéto jedlo a možno to, čo chceli, áno, nejaké to porovnanie, ja 

si pamätám, že aj pri, keď sa prijímajú nejaké VZN-ká, napr. o školských nejakých poplatkoch, tak tam 

sme mali nejaké porovnanie s ostatnými mestskými časťami, takže možnože určite s nimi spolupracujete 

a ste v kontakte. Tak možnože aj tam nejakým spôsobom zaloviť, že či sme teda až nejako moc uleteli, 

či jedným alebo druhým smerom, ale ja si myslím, že asi je to takto viac menej rovnako vo všetkých 

mestských častiach, nám podobným. Samozrejme, možno v nejakých menších mestských častiach vedia 

nejakým iným spôsobom tie ceny urobiť. Ale hovorím to možnože nie do zastupiteľstva, ale na tú 

komisiu, aby teda tí dôchodcovia nemali pocit, že sa platí x-násobne viac, ale oni dostávajú menej ako 

tej, tej stravy. Ja to chápem, že chcú pol litra, lebo častokrát si z toho jedného obedu odložia aj, jak ste 

spomínali, na večeru alebo na obed na druhý deň, ale potom zjavne aj tá cena musí byť iná, keď keby 

chceli nejaké väčšie porcie. Takže len to som sa chcel teda spýtať, že nejaké porovnanie možno s inými 

mestskými časťami, ktorí to riešia rovnakým spôsobom, že majú dodávateľov, aby sme vedeli, kde sme. 

Ale hovorím, to stačí do komisie, taký nejaký materiál, aby tí poslanci mali o tom prehľad. Ďakujem. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Tak poviem v rýchlosti, že sme na takej tej priemernej nižšej úrovni, by som to nazvala. Sú Mestské 

časti, ktoré to majú také diferencované. Napr. Staré Mesto má v rôznych lokalitách mesta rôzne drahé 

stravovanie pre seniorov. Je to také, že to nejakých ľudí môžu diskriminovať z pohľadu toho, kde žijú, 

hej? Že seniori, ktorí žijú okolo Krížnej, majú možnosť objednať, ísť na stravovanie pre seniorov za 

5,60 a seniori, ktorí môžu chodiť na Filozofickú fakultu, tú cenu majú nižšiu, ale tá naša cena je taký 

akokeby nižší priemer, že je veľmi, veľmi solídná.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

A čo sa týka tej prvej kategórie, to sú naozaj tí odkázaní, tzn. väčšinou ľudia, čo kvôli nejakému 

zdravotnému alebo inému dôvodu niekedy možno ani nepracovali, ale majú jednoducho veľké 

znevýhodnenie, to sú tie najnižšie kategórie dôchodkov, tak tam sme nezvyšovali ani o cent. Tzn. že 

tam je ako keby to najviac dotované, tzn. tá cena pre prvú kategóriu je, dá sa povedať, že najnižšia v 

Bratislave a tie zvyšné sú tak, ako hovorila pani Štetinová, sú priemerná cena alebo až podpriemerná s 

tým, že tá kategória číslo 5, tak tam je, to je nad 630, teda nad 672 EUR dôchodok, tak tam nie je 

príspevok, tzn. 4,60, ale opäť, tak ako je to s touto Grafiou, keby v budúcnosti sa vysúťažila firma, čo 

za viacej platí 1 obed, tak to musíme stále my doplácať tak ako teraz, lebo je jedno, že tam bolo 3,40 

ten príspevok, ale reálna cena bola 4,60. Tzn., my sme museli všetkým dôchodcom 2 roky doplácať ten 

rozdiel. Lebo my, keď my nevieme garantovať tú sumu, že bude 4,60 a keď je vyššia, tak by sme museli 

navyšovať. No tak alebo rok. Tam v podstate bolo to skreslenie, že keď sme my varili, žiaľbohu, 

zamestnankyne už mali cez 70 rokov a jednoducho už skončili, tak neboli tam skutočné náklady jedla, 

lebo sa rátalo v podstate iba jedlo, nezarátavala sa tam energia a pracovná sila, lebo to boli náklady, čo 

boli ako keby vo vzduchu. Ale reálne sme ich aj tak platili, takže či platíme štyroch ľudí napriamo alebo 

sa to dáva takto, tak je to v podstate rovnaká suma. Ale dáme ten prepočet, veď to viete v podstate zistiť, 

pani Štetinová. 

Mgr. Hana Štetinová (vedúca oddelenia pre sociálne veci)  

Ak môžem ešte doplniť pána starostu, že po tej pandémii sme sa dostali do takej zvláštnej situácie, že 

ceny veľmi narastali a seniori sa hlásili na obedy len kvôli tomu, aby ušetrili, že tam nebola akokeby 

nejaká sociálna potreba, že a toto je taká potom pasca sociálnej práce, že mohla by vlastne tá služba, 

ktorá je sociálnou prácou, akokeby invalidizovať občanov, že im dáva nadslužbu, že oni prestávajú 

variť, prestávajú rozmýšľať, čo budú robiť, čo budú plánovať a že to vlastne z ľudí robí sociálnych 

klientov. Že keď sledujeme kvantitatívne tie nárasty stravníkov, tak vlastne akokeby boli také 2 

momenty, že po tom uvoľnení, po pandémii nastal obrovský prílev stravníkov iba kvôli akokeby cenám 

a potom ešte, keď znovu narástli ceny v súvislosti s tou krízou na Ukrajine, tak sa ľudia vlastne začali 

hlásiť, iba, že štát mi tu niečo dáva, že využime to. Ale ľudia, ktorí boli čerstvo po nástupe do dôchodku 

veľmi aktívni, ľudia, ktorí by sa naozaj týmto mohli invalidizovať, čo by bolo nebezpečné. Bola by to 



 

taká pasca sociálnej práce. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

S faktickou, pán Pilinský, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem za info. Ja by som, mne sa páči, ten, ten koncept toho prenájmu tej našej jedálne na Plickovej. 

A možno by to chcelo trošku viacej spropagovať, lebo ja si myslím, že to by bola cesta, že teda by 

niekto, okrem toho, že teda by varil pre naše zariadenia a pre našich seniorov, tak že by to mohol 

využívať kvázi aj komerčne, hej? To je zariadená prevádzka, ja si myslím, že, a teda dúfam, že tá, tá 

súťaž bude úspešná, len možno by to chcelo trošku viacej spropagovať, aby o tom vedeli tí reštauratéri 

a tí ľudia, ktorí robia v gastre. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Samozrejme, budeme to riešiť, chceme práve nastaviť to, tie podmienky tak, aby tam nejakým spôsobom 

bola reflektovaná aj tá kvalita trochu, lebo aby to nevyhral niekto, že dá o cent menej a jedlo bude, aké 

bude, takže verím, že sa to podarí. Pán Feik, nech sa páči. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som chcel oceniť prípravu tohoto VZN-ka, pretože pomáhame tým 

skupinám, ktoré to naozaj potrebujú. Mám takú prosbu, my sme o tom diskutovali, ale asi by bolo dobré, 

aby to zaznelo aj tu, lebo sa nám to pravidelne objavuje na našich poslaneckých dňoch, a to je výdajňa 

v Krasňanoch. Takže viem, že teda aj je tu nejaká komunikácia s pánom starostom, s nami. Pán 

vicestarosta tam bol tiež včera s nami, takže sme to diskutovali, ale možno by nebolo zlé, aby to teda 

zaznelo aj tu pre tých, ktorí teda sledujú toto zastupiteľstvo, že teda by sme skúsili nájsť to riešenie, 

keďže je tam nejaký dopyt v Krasňanoch o nejakú výdajňu tej stravy, že či by sme to vedeli riešiť. Ak 

by ste možno na to vedeli reagovať aj tu. Ďakujem veľmi pekne. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. V podstate problém vznikol tým, že počas korony je Grafia, však z pandemických dôvodov, 

zavrela jedáleň. Potom ju otvorili už iba pre vlastných zamestnancov. Tzn. nesúhlasia s tým, aby bola 

ako keby verejná tá kuchyňa alebo jedáleň. Skúšali sme komunikovať aj s manažérmi, so zástupcom 

vlastníka atď., zatiaľ sa to neposunulo. Tam boli ale sťažnosti niektorých ľudí, že je to do kopca a sú 

tam schody. Takže tí, čo bývali oproti, tak to mali fajn, ale nebolo to úplne ideálne riešenie. S tým, že 

naša základná škola v súčasnosti, keďže je tam veľa detí, tak varí už nad rámec toho, čo je v podstate 

kapacitná, takže ona nemá kapacitu variť, základná škola, keďže má aj škôlku atď. Materská škôlka 

Cyprichová tak isto nemá kapacitu na výdaj, ani varenie, lebo má iné teda normy atď. Takže skúšame 

teraz rokovať s, to nám môžeš pomôcť aj, s Bratislavským samosprávnym krajom a s pánom riaditeľom 

Sadloňom, myslím, Sadloňom na Hlinickej, lebo tam je v podstate, vieš, obrovská jedáleň atď. Chodí 

tam aj knihovnícka sa stravovať. Že by sme našli takúto možnosť, že tam by bol buď výdaj alebo že by 

priamo varila, varila škola pre seniorov a my by sme im platili. Ale tam samozrejme, niektorým 

seniorom, čo bývajú v okolí, ja neviem, Zmrzlinky, tak sa im to zdá ďaleko aj, takže my nevieme 

každému vyjsť v ústrety. Čo sa týka Krasňanskej besedy, tak tá by musela byť kompletne prerobená na 

výdaj stravy podľa hygienických noriem, takže to by stálo x desiatok 1000 a tá kuchynka by musela byť 

zrušená, urobená na ohrev, lebo to neni, že jednoducho nemôžu tam byť nejaké problémy zdravotné a 

pod. Takže zatiaľ vidíme na, najlepšie riešenie, ktoré by mohlo byť schodné, ale treba to odkonzultovať 

aj s tými seniormi, aby sme to nedohodli na Hlinickej a potom tam nebudú chodiť na tú Hlinickú. Lebo 

gymnázium má určité tiež problémy, takže tam to neni možné v súčasnosti a Polygrafická je na druhej 

strane cesty a tam už je to aj tam nebezpečná cesta atď. Takže vidíme momentálne priestor asi tam, ktorý 

by bol najreálnejší. V súčasnosti je v Krasňanoch okolo 30 ľudí, myslím? 20 ľudí, tzn. že týka sa to 20 

ľudí v súčasnosti, stravuje sa menej ako 5 % seniorov. Nie sú tam iba seniori, sú tam aj tí ťažko 

zdravotne postihnutí, ktorí majú invalidný dôchodok a majú väčšinou tú minimálnu sadzbu, to sú vlastne 

tí zdravotne znevýhodnení dlhodobo. Takže nie sú tam iba starodôchodcovia ako klienti, ale väčšinou 

sú to, v Krasňanoch neviem, či máme aj iných jak starodôchodcov, to neviem. Tam sa mi zdá, že nie. 

Takže, ale hovorím, že teraz čo, keď sme to tak riešili ďalej, tak vidíme na nejakú možnú schodnú cestu, 

keďže tá kapacita na Hlinickej je dostatočná. Tých žiakov, áno. Teraz sa navyšuje zase kvôli Rybničnej 

prechod žiakov, takže či tam bude priestor, nebude, ale vieme si predstaviť, že by to nebolo v nejakých 

kolíziách, takže toto je nejaké možné riešenie, ale nie je to také jednoduché. Pán Groch, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ja by som len rád jednu pripomienku, aj sme sa bavili na komisii o tom, a to je vlastne jedálny lístok na 



 

webstránke, že bol tak všelijak, resp boli aj od občanov, keď sme boli na stretnutiach, že nevideli to tam 

alebo nebolo to nahodené do ďalšieho týždňa. Potom sme to spolu pozerali, že to tam je, ale možnože 

to nejakým spôsobom zviditeľniť lepšie, lepšie upraviť tú stránku, aby ten jedálny lístok bol taký 

viditeľný. To je ale taká technická pripomienka. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Máme to poznačené. Ja ešte poprosím, aby sme vedeli to riešiť, že nejaký termín alebo, že či 

stačí vám na komisiu alebo kde, lebo aby sme vedeli, že kde a kam to doručiť. Na zastupiteľstvo. Však 

nabudúce, keď sa podarí všetko, by už mala byť tá súťaž. OK. Poprosím spustiť hlasovanie o návrhu 

doplnenia uznesenia, návrhu pani Dobrotkovej. Prosím, spusťte hlasovanie. 

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Ing. Milady Dobrotkovej, MPH. K materiálu (bodu programu):  

bod 12. - Návrh VZN č. 6/2024, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 3/2020 o poskytovaní finančného 

príspevku na zabezpečenie stravovania dôchodcov v znení VZN č. 5/2023 – žiada pripraviť informáciu 

o dodávateľovi stravy pre dôchodcov, prípadne o zmene dodávateľa a výberového konania na jeho 

získanie. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

žiada 

 

pripraviť informáciu o dodávateľovi stravy pre dôchodcov, prípadne o zmene dodávateľa a výberového 

konania na jeho získanie. 

 

Hlasovanie č. 13                                                        UZN 208/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 6/2024, ktorým sa mení Všeobecné 

záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Rača č. 3/2020 z 31. marca 2020 o poskytovaní finančného 

príspevku na zabezpečenie stravovania dôchodcov v znení všeobecne záväzného nariadenia č. 5/2023 z 

28. marca 2023 v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 14                                            UZN 209/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

13. Návrh na zmenu uznesenia MZ MČ Bratislava-Rača č. UZN 152/26/09/23/P zo dňa 

26.09.2023 na výpožičku nebytových priestorov červenej lisovne NKD 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Tak, ako bolo spomenuté, ten, tá požiadavka od Muzeálneho spolku bola nejakým spôsobom 

konzultovaná aj na, teda porovnaná aj s požiadavkou Račianskeho vinohradníckeho spolku. Bohužiaľ, 

v ich liste, kde mali určené termíny, tak bol tam stanovený iný termín, ako teda reálne budú mať akciu, 

takže sa to navrhuje posunúť o cca 4 dni. Takže ja by som si dovolil predniesť to, ten návrh zmeny 

uznesenia a budem teda rád, ak sa s tým starosta stotožní a to prijme v autoremedúre. Takže miestne, 

takže navrhujeme zmenu v návrhu uznesenia, a to v tomto zmysle: Miestne zastupiteľstvo Mestskej časti 

Bratislava- Rača schvaľuje zmenu uznesenia, v ktorej sa slová a teraz v úvodzovkách "v termíne odo 

dňa 16. 5. 2024 do dňa 7.10. 2024 nahrádzajú slovami v termíne odo dňa 20. 5. 2024 do dňa 6.11.2024." 



 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Autoremedúru opravujem, teda upravujem tento návrh, takže stotožňujem sa s týmto návrhom 

a dátum šestnásteho sa mení na dvadsiateho a ostatné zostáva, ako je, ako je v návrhu. Ak už nikto nie 

je prihlásený do diskusie, poprosím návrhovú komisiu prečítať ten upravený návrh.  

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

zmenu uznesenia č. UZN 152/26/09/23/P v časti II., v ktorej sa slová „v termíne odo dňa 16.05.2024 do 

dňa 07.10.2024“ nahrádzajú slovami „v termíne odo dňa 20.05.2024 do dňa 06.11.2024“. 

 

Hlasovanie č. 15                                            UZN 210/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

14. Návrh na predĺženie platnosti uznesenia MZ MČ Bratislava-Rača č. UZN 132/27/06/23/P zo 

dňa 27.06.2023 na prevod spoluvlastníckeho podielu na pozemku parc. č. 4741/2 a prevod 

pozemkov parc. č. 4741/5, 6, 11-19, 22 a 23 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

zmenu uznesenia č. UZN 132/27/06/23/P na prevod spoluvlastníckeho podielu na pozemku parc. č. 

4741/2,  a prevod pozemkov parc. č. 4741/5, 6, 11-19, 22 a 23, k.ú. Rača nasledovne: 

v celom texte sa slová „..do 28.02.2024...“ nahrádzajú slovami „....do 30.04.2024...“. 

 

Hlasovanie č. 16                                            UZN 211/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

15. Návrh na určenie výšky valorizácie ročného nájomného v zmysle zásad hospodárenia 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

valorizáciu ročného nájomného pre všetkých zmluvných partnerov - nájomcov mestskej časti 

Bratislava-Rača vo výške 7,0%. 

 

Hlasovanie č. 17                                            UZN 212/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 



 

 

16. Návrh finančného plánu spoločnosti Media Rača, spol. s.r.o. na rok 2024 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Pán prednosta, vážim si tento návrh aj teda, ktorý ste pripravili na Media Rača. 

Chcem zopakovať to, čo som hovorila na finančnej komisii, že v rámci tohoto rozpočtu by som 

navrhovala a chcela a očakávala, aby sme znovu mali k dispozícii a teraz nie my ako poslanci, ale ako 

obyvatelia Rače možnosť kúpiť si určité predmety, ktoré by niesli znak Rače. A či sa teda od rokovania 

tej finančnej komisie Vaše úvahy k tomuto niesli? Alebo ako myslíte, že by bolo možné, aby teda som 

si mohla zase kúpiť čierne tričko so znakom Rača? Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán prednosta, nech sa páči.  

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Ja už som aj na finančnej komisii spomínal, že v rozpočte na tento rok máme vyčlenené prostriedky na 

prezentačné materiály. Konkrétni kolegovia z mojej kancelárie, z kancelárie starostu dostali úlohu do 

konca februára pripraviť návrh na zakúpenie. My v súčasnosti aj máme niektoré prezentačné materiály, 

ale nie vo veľkom, takže budeme, máme to aj v rozpočte, čiže plánujeme to nakúpiť a teraz akurát 

riešime, že čo a v akom objeme.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pani Dobrotková s faktickou, nech sa páči.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem. Takže čo? Sú tričká? Lebo áno, tričká sú základ, pretože Jednota dôchodcov Slovenska, 

základná organizácia Krasňany tento rok vyzve na petangový turnaj aj kolegov z Rače, z Vajnor a z 

Nového Mesta. A teda chceli by sme, aby sme mohli nastúpiť práve v týchto tričkách. Tak toto je moje 

odporúčanie. Díky. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Tričká určite budeme riešiť vo viacerých farbách, takže určite budú. V súčasnosti je ešte 

posledný dopredaj tých pamätných mincí otvorenia Plickovej, takže kto ešte má záujem alebo niekto, 

tak kým sa to nevypredá, to sú také tie jednorazové a ostatné riešime, aby to aj tá grafika a ďalšie 

záležitosti boli na úrovni dvadsiateho prvého storočia, tzn. hľadáme nejakú zlatú strednú cestu, aby bolo 

to aj zaujímavé a aby to nebolo na sklade. Pán Groch, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Asi sa budem len opakovať, ale my sme zrovna zháňali tiež tričko pred pár týždňami, takže pridávam 

sa k tričkám. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ale keď niekto potrebuje 1 tričko, to vieme zabezpečiť, nejaké máme ešte. Ale kebyže 500, to takto 

bude ťažšie. Ďakujem. Ak nikto už nie je prihlásený, ukončujem diskusiu, poprosím návrhovú komisiu.  

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

finančný plán spoločnosti Media Rača, spol. s.r.o. na rok 2024. 

 

Hlasovanie č. 18                                                       UZN 213/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

17. Návrh na úpravu rozpočtu Mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2024 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 



 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

úpravu rozpočtu na rok 2024 v predloženom znení, výška príjmov rozpočtu je 24.529.799,- eur a výška 

výdavkov rozpočtu je 24.529.799,- eur. 

 

Hlasovanie č. 19                                            UZN 214/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 10 0 0 1 

 

18. Návrh na udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja by som rád doplnil uznesenie, tzn. že pozmeňujúci návrh, aby sme ocenili dvoch 

laureátov, kandidátov na ocenenie na Račianske srdce, ktorí sa tesne nedostali do nominácie. Nie je mi 

celkom jasné, prečo komisia rozhodla tak, ako rozhodla, prečo nevyužili tú možnosť nominovať 5 ľudí. 

Ale toto by som chcel využiť, ako zastupiteľstvo my rozhodujeme o tom, kto sa, kto toto ocenenie 

dostane, takže v súlade s tým, ako komisia rozhodovala by som chcel posunúť tých dvoch ľudí, ktorí 

boli hneď ako keby na čiare, tzn. Pani Maníkovú a pani Capkovú. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani Dobrotková s faktickou, nech sa páči. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

K návrhu pána poslanca Grocha: vonkoncom tí ďalší neboli ani na hrane, ani na čiare, boli ďaleko pod 

čiarou, takže to je k tomu ako návrhu a už vonkoncom zastupiteľstvo nemôže meniť rozhodnutie 

komisie. Samozrejme, že schvaľuje tie nominácie, ale tak, ako sme hovorili v úvode, nebudeme o tom 

rokovať. Ale k tej faktickej poznámke, nemáš pravdu, pán poslanec Groch.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani Dobrotková s riadnym príspevkom, nech sa páči.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Môj návrh bol, aby sme o tejto nepripravenej, o tomto nepripravenom materiáli 

a návrhoch vôbec na zastupiteľstve nerokovali, lebo zápisnica, ktorá hovorí o tom, akým spôsobom a 

ako sa rokovalo o týchto návrhoch, hovorí teda o tom, že návrh, ktorý podal pán poslanec Groch, tých 

dvoch doplňujúcich členov, získali teda 3 hlasy z prítomných šiestich členov komisie. Znamená to teda, 

že komisia neodporúčala žiadne iné návrhy, okrem tých troch, ktoré sme dostali. Áno, v minulosti bola 

taká, bol taký zvyk, že sme na zastupiteľstve v konečnom dôsledku schvaľovali tieto návrhy a možno 

ich aj dopĺňali, ale v tomto prípade si dovolím povedať, že vedenie tej komisie bolo nekompetentné, že 

pán vicestarosta Pajdlhauser nezvládol rokovanie komisie a že predložil zastupiteľstvu nekompetentný 

nekompletný návrh, ktorý teraz zastupiteľstvo bude korigovať na základe zlých podkladov a 

nedostatočných podkladov. My budeme schvaľovať návrh, návrh ocenenia Račianske srdce pre tých, 

ktorých komisia neschválila, jednoducho neboli schválení. Takže mi dovoľte, prosím pekne prečítať ten 

svoj návrh, ktorý som vám posielala do mailov. Výberová komisia odporučila na schválenie iba 3 

návrhy. Združenie mládeže ulice, pána Ing. Hamrana a pani magistru Šándorovú. Celkovo bolo teda 7 

návrhov a žiaden z návrhov nepodporil seniorov. Tých, ktorých by sme mohli brať ako návrhy za 

seniorov, boli 3 návrhy. Pani doktorka Jana Maníková, pán Ing. Lipiansky starší a pani doktorka Alžbeta 

Capková. Čo to teda hovorí o našom vzťahu ku seniorom? A vždy teda v doterajšej histórii sme sa 

snažili na komisii odporúčať návrhy vyvážené za sociálnu oblasť, resp. seniorov, za kultúru a šport a 

iné verejnoprospešné aktivity. Je to v súlade s tým štatútom. A tento rok sa to nestalo. Ocenenia 

navrhované komisiou nespĺňajú toto zaužívané pravidlo. A naozaj sa teda na komisii rozhodovali 



 

správne? Čo nás oprávňuje k tomu, aby sme ako zastupiteľstvo, bez toho, aby sme prerokovali vlastne 

tie pôvodné návrhy schvaľovali ocenenia, ktoré sami považujeme za veľmi dôležité, ktoré považujeme 

za také, že ak niekto Račianske srdce dostane, tak si to nielen on, ale celá jeho rodina a okolie veľmi 

váži. Prečo teda Robo Pajdlhauser takýmto spôsobom viedol komisiu, že takýto paškvil predložil pre, 

na rokovanie zastupiteľstva. Zbytočne sa, Robo, smeješ, ja na tvojom mieste by som plakala. Takže, nie 

je teda najlepšie, aby sa k tým návrhom v budúcnosti vyjadrovali poslanci a všetci poslanci? Nie je teda 

načase, aby sme urobili zmeny v zložení tej komisie? Nie je teda načase, aby sme urobili aj zmeny v 

štatúte? K tomu si dovolím dať 2 návrhy na doplnenie uznesenia a navrhujem takéto doplnenie. Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Rača žiada pripraviť zmenu štatútu ocenenia Račianske srdce 

na základe návrhov poslancov a Miestneho úradu, o ktoré budú poslanci požiadaní. Termín ihneď. Teda 

podstata toho návrhu hovorí o tom, že by bolo treba a načase je zmeniť štatút. Druhý návrh na doplnenie 

uznesenia. Na doplnenie uznesenia je vo vzťahu ku komisii. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti 

Bratislava-Rača odporúča otvoriť diskusiu o zmene komisie na udelenie ocenenia Račianske srdce. 

termín ihneď. S mojím dovetkom, aby v budúcnosti sme nedostávali nekompetentné podklady od 

komisie. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Čo sa týka súčasného štatútu, tak bol schválený v roku 2021, predošlý v 2020, tak áno, v 

minulosti sa každý rok menil, teraz sa nemenil 2 roky. Schvaľovali ho zastupiteľstvá. Čo sa týka 

komisie, tak zápisnica hovorí iba o hlasovaní a výslednom uznesení danej komisie, takže predsedajúci 

komisie nemal žiaden vplyv na hlasovanie, keďže išlo o tajné hlasovanie a uznesenie komisie tu nie je 

síce uvedené, ale predpokladám, že bolo prijaté jednohlasne to uznesenie, takže nevidím v tom problém. 

Čo sa týka štatútu, tak štatút, ako som spomínal, upravoval hlavne vec, ktorá bola nejasná z minulosti, 

keďže tam bolo uvedené, že sa oceňujú najmä, teda poväčšinou, alebo taký nejaký výraz 5, spravidla 

áno, pardon, spravidla piati ocenení a keďže v určitom období boli šiesti, tak sa to upravilo, že je tam 

maximálne piati, aby to nebolo stále nejako prelomiteľné, takže ten počet je 5 a čo sa týka toho, koho 

schváli zastupiteľstvo, je to na zastupiteľstve. Táto zápisnica je podkladom toho, aby som vám predložil 

materiál, ako to schválila príslušná výberová komisia. Čo sa týka poslancov, tak v súčasnosti tvoria 

poslanci tri štvrtiny komisie s tým, že tým, že neboli dvaja prítomní, tak 1 hlasovala v zastúpení, tak 

jednoducho to nevieme my ovplyvniť. Boli dvakrát zvolané 2 termíny. V súčasnosti trištvrte komisie sú 

poslanci a to, že sú tam vedúca sociálneho úradu a vedúci, vedúci športu a kultúry, bol práve návrh 

poslancov, keď sa menil ten štatút roku 2021, aby tam boli aj hlasujúci odborní pracovníci. Takže, keď 

majú byť iba poslanci, je to na vás, ale tento štatút je daný, takže keby sa mal otvárať, tak musíme mať 

špeciálne zastupiteľstvo alebo na ďalšom zastupiteľstve by sa muselo riešiť tento štatút. Ale v podstate 

tá možnosť, že budete hlasovať za nominujúcich, ako všetci poslanci, zostáva stále na zastupiteľstve. Je 

to podobné ako s dotáciami, kde rozhodujú tie komisie, rada, ale vy môžete na zastupiteľstve zmeniť, 

keď máte záujem. Jediný limit je v rámci toho štatútu, ktorý hovorí o tom, čo majú spĺňať tí nominujúci, 

nominovaní, a že je maximálny počet 5. Takže, takže v tomto je to upresnené. Pán Groch s faktickou, 

nech sa páči.  

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem. Ja by som chcel zareagovať aj na ten Miladin príspevok. Ak neschválime pozmeňovák, ktorý 

som dal, tak budú ocenení len piati ľudia, čo by podľa mňa bola škoda, prepáčte, traja, takže ten 

pozmeňovák, pozmeňovák je presne o tom, aby sme naplnili tie počty, ktoré nám umožňuje štatút. My 

nemáme žiaden iný výstup ako to, čo, na čom sa zhodla komisia a nechceme licitovať o menách, ako 

sme hovorili, takže pre mňa sú tie 2 mená jediné možné, ktoré vychádzajú tak, aby sme mohli ten, toto 

ocenenie naplniť do počtu 5. Takže ďakujem za podporu. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani Dobrotková s faktickou, nech sa páči.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Áno, nemáme žiaden iný výstup, ale prečo nemáme žiaden iný výstup? A ten, 

ktorý máme, nie je dostatočný a je nekompetentný. A o to tu ide, pán starosta, v tom je ten problém, nie, 

že problém tu nie je, ten problém tu je. My chceme Račianske srdce, ktoré je veľkou poctou pre každého, 

ktorý ho dostane, devalvovať na to, že komisia nekompetentne pripravila podklady pre zastupiteľstvo, 

že nám pripravila také podklady, z ktorých sa jednoducho rozhodovať nedá. A to je to, čo je môj odkaz 

pre vás, prečo ja určite nebudem za toto doplnenie hlasovať, pretože to rozobratie tých návrhov práve 

má prejsť na tej komisii, ale komisia to neurobila, pretože odporučila tri a ďalších neodporučila, o to tu 



 

ide. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Ja sa, ja nie som člen tej komisie, ale musím sa zastať všetkých členov, čo tam boli fyzicky, 

hlasovali slobodne a rozhodli tak, jak rozhodli o tých troch nomináciách. Tzn. neviem, čo je na 

hlasovaní, keď každý rozhoduje sám, má 0 - 5 hlasov, sám môže rozhodnúť, takže je to vždy na jeho 

zvážení, každý zodpovedá za svoj hlas, takže neviem, čo by ako by malo byť kompetentné rozhodovanie 

iné, ako tak, že každý hlasuje ako uzná za vhodné. Takže naozaj neviem, neviem, ako by mala tá komisia 

ináč rozhodnúť, takže toto nevidím ako nejaký problém, takže ani neviem, v čom by mal byť problém, 

keď je to hlasovanie. Každý má 5 hlasov, keďže bolo 7 nominovaných, tak logicky s veľkou 

pravdepodobnosťou, nieže s veľkou, ale minimálne dvaja by neboli zvolení, takže to je dané 

matematicky. A žiaľbohu, to srdce je už v takom stave, že tých nominácií je relatívne málo. Pamätáme 

si doby, keď bolo trikrát viac nominovaných ako tých, čo boli ocenení, teraz bolo 7 nominovaných na 

potenciálnych 5 miest, takže to už samé o sebe hovorí, že jednoducho tých nominácií je málo a žiaľbohu, 

je ich málo, lebo tesne pred Vianocami bolo iba 1 nominácia, zvyšné prišli tesne pred koncom roka. A 

majú na to obyvatelia alebo občianske združenia celý rok, takže môžu navrhnúť a vždy bude lepšie aj 

pre komisiu, predpokladám, keď budú môcť vyberať z väčšieho počtu ako 7 z 5. To, že rozhodli sa pre 

troch, tak to je ich rozhodnutie, takže mohli sa rozhodnúť aj pre jedného, keby chceli. Pán Pilinský s 

faktickou, nech sa páči.  

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Ja sa musím priznať, že trošku nerozumiem celej tejto diskusii zo strany ako kolegyne 

Dobrotkovej. Keď, keď nejakým spôsobom napáda štatút a že je dôvod ho meniť, nech sa páči, ale ja 

len teda jej chcem pripomenúť, že v tom 2021 ona schvaľovala ten štatút, hlasovala za, hej? Takže keď 

mala nejaké výhrady, tak ich mala predniesť vtedy. A ja by som asi neformuloval to, že teda tá komisia 

neodporučila ďalších. Bolo hlasovanie, tak ako spomenul aj starosta, pri hlasovaní dostali hlas, tak ako 

uvedené v štatúte, je nadpolovičná väčšina: to dostali traja a tí ostatní dostali 3, tí, teda tí ďalší dvaja, 

ktorých teraz navrhuje pán Groch a tá, tá prapôvodná myšlienka kolegyne Dobrotkovej, že teda 

nereflektuje ten výsledok hlasovania komisie, nejaké zvykové právo, že vždycky z nejakej oblasti a teda, 

že sa teraz zabudlo na seniorov, kolega Groch navrhol dva z tých troch mien, ktoré pani Dobrotková 

uviedla, aby sa tam doplnili. Takže aj tento kvázi defekt, ktorý pani Dobrotková v tom vidí, sa navrhuje 

odstrániť. Takže nerozumiem teraz tomu celému humbuku tu okolo toho a možno keby ste sa nevzdali 

členstva, teda predsedníctva v sociálnej komisii, tak by ste tam boli a mohli ste hlasovať. Keď teda ste 

už prijali ten štatút taký, že automaticky predsedovia komisií z poslancov sú členovia tejto komisie. 

Takže ja si nemyslím, že komisia neodporučila nikoho iného, okrem tých troch, tak je, tak bol pripravený 

a Vami schválený štatút v tom 2021, že teda automaticky tí, ktorí majú viac ako nadpolovičnú väčšinu 

z toho výsledku zasadnutia komisií, sú predložení vedením do zastupiteľstva. V zastupiteľstve, nech sa 

páči, tu je voľná tvorba. Takže tak ako kolega Groch navrhol ďalších dvoch, ktorí boli pod čiarou, Vy 

môžte navrhnúť, nech to dostanú všetci siedmi, ktorí boli nominovaní. Nech sa páči, o tom je 

zastupiteľská demokracia, tu si môžme navrhovať, čo chceme. A iba 5. Aha, áno, takže tam to bolo, že 

maximálne 5, dobre, lebo tam bolo, že zväčša 5 alebo v tom dvadsiatom, pardon, pardon. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Áno, čo sa týka toho štatútu, tak sa tam upresnilo, že maximálne 5. V tom nie je ako keby voľná hra, že 

môžte dať 8, ale ostatné, áno. Tak ako si spomínal. Pani Dobrotková s faktickou na pána Pilinského, 

nech sa páči. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Veľmi dobre to bolo povedané, áno. Ale stále hovorím o tom, že tí, ktorých teraz navrhuje pán poslanec 

Groch, nezískali potrebnú nadpolovičnú väčšinu hlasov, ktorí boli prítomní na rokovaní tej odbornej 

komisie. A ak my tieto návrhy, ktoré sú tu predložené, ktoré navrhuje pán poslanec Groch, schválime, 

tak prečo teda neschválime aj toho posledného, o ktorom vôbec ani nerokovali? Prečo, z akého dôvodu? 

Neskáčte mi do reči, ticho! Ticho! Takže vonkoncom nie. Tie návrhy, ktoré navrhuje pán poslanec 

Groch, nemajú kvalifikovaný podklad v rokovaní komisie, a preto som dala tie návrhy na zmenu štatútu 

a na zmenu komisie, lebo dneska ja viem, že zastupiteľstvo môže všetko, ale, ale tiež môže všetko na 

základe toho, že má nejakú odbornú komisiu a to, proste takto fungujeme vždycky. Aj pri schvaľovaní 

rozpočtu, pri schvaľovaní čohokoľvek sa opierame o to, že boli veci prerokované v odbornej komisii. 

Teraz boli prerokované, ale odborná komisia ich neodporučila, takže to je ten problém. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  



 

Takto. Pre upresnenie komisia odporučila troch, ale nie, že neodporučila ďalších, tam je napísané, že 

odporúča tých, ktorí sú v tom uznesení traja, takže. Pani Dobrotková s faktickou, asi na mňa. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Zrejme sa nezhodneme, pán starosta. Neodporučila. Pretože ak by bola odporučila, tak by tí ďalší 

nominovaní, hoci by ich bolo 25, získali nadpolovičnú väčšinu hlasov prítomných na tej komisii. 

Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja už sa to začínam strácať trošku, popravde, a už rozmýšľam, či to ty nestiahneš, starosta, ten materiál 

ako predkladateľ. A toto akože už gramatické okienko, asi sa prikláňam k Miladke, lebo keď odporučili 

niekoho, tak znamená, áno, automaticky vždy druhých, neodporučili nám schváliť, to je akože pravda. 

No ale ja mám ešte druhú výhradu. Ja keby už, keď máme hlasovať o dvoch, ja neviem, teda, pán Groch 

ide nejakou takou veľmi jednoducho matikou, že dostali nejaké hlasy nejakej komisie, kde už sa strácam, 

kto tam vôbec je a nejaké tam bol niekto v zastúpení a niečo, tak už ak tu máme zastupiteľstvo 

rozhodovať o ďalších dvoch návrhoch, tak nech sa ide hlasovať o všetkých a jednotlivo. Lebo to 

nerozumiem, prečo teraz akože pán Groch dá nejakých dvoch a to už si, akože sa to tu úplne stráca 

pointa toho celého a nejaká, naozaj nejaká, nejaké postavenie toho Račianskeho srdca, už si tu z toho 

robíme holubník a to absolútne nie je správne. Čiže, akože máme teraz viacej variant, pán starosta. Buď 

to stiahneš a dajme to, nech tam komisia, nech tam prídu všetci a naozaj nech, nevidím v tom problém, 

pokiaľ sa to termínovo nekryje, tak je to podľa mňa najjednoduchšie a najčistejšie riešenie, ako sa to dá 

urobiť. A keď nie, keď trváme na tom, že ideme niečo doschvaľovávať, tak dobre, ale nie, že teraz 

nejaký poslanec, ktorý na tej komisii ani nebol, ani neni členom komisie, ani si vlastne nevypočul to 

všetko, dá 2 mená a my ideme rozhodovať o dvoch menách. Ak už máme rozhodovať, tak akože dobre, 

aj keď ja s tým teda úplne komfortný nie som, ani by to podľa mňa takto nemalo byť, ale ak, dobre, 

poďme dohlasovať ďalších dvoch, ale poďme tu jednotlivo o teda tých zvyšných štyroch, ak som 

pochopil, že sú štyria, tak môžme ísť jednotlivo hlasovať rad radom a dvoch dohlasujme. Ale opätovne 

hovorím, nie je to podľa mňa ideálne riešenie a zvážil by som tento materiál stiahnuť, lebo toto ani nie 

je akokeby, že politická téma, o ktorej by sme sa mali napr. že hádať a rozdeľovať a už z nej začíname 

robiť tú politickú tému a je to nehodné toho ocenenia. Mne si to nepáči, sám, v mojej rodine je to 

ocenenie, môj otec je ocenený Račianskym srdcom a naozaj to niekedy malo byť nejaké ocenenie 

osobnosti. A nie, že sa tu o tom budeme hádať na zastupiteľstve, starosta. Tak prosím ťa, akože keď je 

ešte nejaká varianta, tak to stiahni a nech si tá komisia sadne a dohodne a potom sa môžme baviť ďalej 

o štatúte. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, čo sa týka komisie, tak 6 členov z 8 navrhli 3 návrhy, ktoré som ja predložil. Tzn., keby sa tá 

komisia kedykoľvek stretla, tak jednoducho tých 6 hlasov je stále väčšina, takže keby tam boli aj tí ďalší 

dvaja, tak títo traja tam aj tak ostávajú, takže nevidím dôvod. A keďže termín je určený, nadväzuje to aj 

na rôzne posuny v kalendári, napr. malo tu byť, čo je Deň učiteľov, tak mal byť práve v ten deň, ako je 

srdce, posúval sa o 2 dni a je tu x ďalších zmien, lebo nie je zas také jednoduché nájsť termín. V prípade, 

že by sa posúvalo toto schvaľovanie, tak by muselo byť buď mimoriadne zastupiteľstvo k tomuto bodu 

alebo by sa muselo komplet presúvať celý termín Račianskeho srdca, takže. A to, čo navrhujete, tak 

môžte dať návrh poslanecký, že doplňujete ďalšieho, aby sa hlasovalo, aby sa hlasovalo separátne. To 

je, môžte si dať návrh. Je to voľný štýl zastupiteľstva. Ja predkladám to tak, ako som to dostal od 

príslušnej komisie a keď sa vám niektorým nepáči ten štatút alebo kto tam volí, tak zmeňte štatút, ale v 

súčasnosti je v súčasnosti platný štatút, ktorý bol zvolený, komisia bola nadpolovičná väčšina s tým, že 

rozhodla tak, ako rozhodla. A takisto súhlasím s tým, že robiť z tohto politiku, že kto je nominovaný, 

neni nominovaný, je práve o tom, že preto hlasuje tá komisia. Takže určite nevidím dôvod, aby sa to 

sťahovalo, pretože by to nikde neviedlo, lebo obávam sa, že tie nominácie sú tak dané, že jednak ostanú 

rovnako a keby sa zrazu zmenili, že zrazu tí, čo boli piati, budú prví a prví budú šiesti, tak asi by to bol 

zase konflikt, že prečo sa to celé mení, takže. Kľudne môžte navrhnúť, hlasovať, tá pani, tá jedna slečna, 

čo bola, tak chceme zaviesť nejaké ocenenie do budúcna pre športovcov a pod. Ale jednoducho, 

nespĺňala podľa toho, čo komisia spomínala, nespĺňala tie kritériá základné. A zvyšných členov sú šiesti 

na 5 miest, takže naozaj sa dohodnite vy, lebo zo šiestich členov nikdy neurobíte, že všetci budú, že 

všetci prejdú, hej? Keď je 5 miest. Že neviem, či je zmysel má nejaký toto predlžovať. Takže ja osobne 



 

nevidím dôvod to sťahovať, pretože tá komisia rozhodla a vážim si jej prácu, že sa stretli vo svojom 

voľnom čase a boli teda, mimo našich dvoch zamestnancov, boli jednoducho prišli, hlasovali a rozhodli, 

predpokladám, s najlepším svedomím a vedomím tak, ako rozhodli. Keď sa to niekomu nepáči, mi je to 

ľúto, ale nemôžu všetci prejsť, jednoducho, taký je systém. Lebo potom by to neboli nominácie, bolo 

by automaticky, kto navrhne, ten je schválený, takže logicky to je dosť problém. Pán Groch s faktickou, 

nech sa páči.  

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Poslanec Polakovič, sú to Vaše slová, aby sme nelicitovali o menách. Tzn. práve 

preto navrhujem v pozmeňováku, aby sme doplnili dvoch členov, ktorí podľa komisie boli hneď v poradí 

za týmito troma. To je celé, a to je aj účel toho, aby sme takto hlasovali. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pani Dobrotková s faktickou, nech sa páči.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Znovu upozorňujem, že to tak nie je, nemáš pravdu. Proste toto je zmätočné, nie je to dobré, nebolo to 

dobre pripravené a devalvujeme to, že Račianske srdce je veľké ocenenie a my to z toho ideme urobiť 

naozaj cirkus.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Ja dopĺňam to, čo aj spomenul pán poslanec Pilinský. Nerozumiem, že v čom je teda to zle 

pripravené, keďže my sme predložili materiál Mestskej časti presne tak, ako schválila tá komisia 

zápisnicu, takže neviem, ako by som mohol ináč predložiť materiál, ako tak, ako to navrhla komisia. 

Takže, ale točíme sa asi v kruhu. Najlepšie bude teda, keď sa tie návrhy, ktoré máte, podáte, aj či 

procedurálne alebo pozmeňovacie a odhlasujete si a rozhodnete vy ako poslanci. Dobrotková s 

faktickou, asi na mňa, neviem.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Áno, na teba, pán starosta a točíme sa v kruhu. Áno, máš pravdu. Nie, nebola dobre pripravená komisia, 

podklady neboli pripravené dobre a zastupiteľstvo nemá šancu prijať uznesenie, aj keď schváli tie 2 

návrhy pána poslanca Grocha, Gro, pána poslanca, aj keď ich schváli, tak to nebude ani správne a ani 

spravodlivé. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Pán poslanec Feik, nech sa páči.  

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo. Ja predovšetkým tú komisiu chápem ako poradný orgán zastupiteľstva. Tak 

ako Peťo Pilinský to povedal, máme jednoducho tú rozhodovaciu právomoc o tom rozhodnúť. Teraz 

beriem s plnou vážnosťou, Milada to, čo si hovorila, že chceme, aby tam boli aj seniori. Ja sám sa, ako 

dobre vieš, že zúčastňujem veľmi rád týchto akcií, spolupracujem, myslím si, že si zaslúžia to ocenenie. 

Dáva mi logiku to, čo navrhol Vlado Groch, že jednoducho, doplníme tam tých, ktorí tesne neprešli. Ja 

ako člen tejto komisie som sa, bohužiaľ, ako som to spomínal, z rodinných dôvodov nemohol zúčastniť. 

Keby som tam bol, tak nemajú 3 hlasy, majú 4 hlasy, to sú presne tie, možno to je, čiste matematicky, 

keby sme hovorili, to môžu byť tie hlasy, ktoré navrhuje Vlado Groch, čiže tým je to úplne splnené a 

poďme o tom rozhodnúť ako zastupiteľstvo, ktoré, prepáčte, že to poviem, je podľa mňa nadradené tejto 

komisii a keď by sa tu teraz komisia rozhodla, že neschválime nič, tak neschválime nič. Keby sme dali 

úplne iné mená, tak už schválime úplne iné mená, rešpektujme navrhnuté osoby, doplníme tam tých, 

ktorí boli presne na hrane. Ja to tiež chápem tak, že, že to nie je, že, že neboli schválení, ale je to, je, 

boli tu nejakí odporúčaní. Môžeme tam tých ďalších doplniť, je to v súlade so všetkým a osobne, do 

budúcnosti, keďže je tu aj návrh na to, aby sme zmenili ten štatút, ja osobne nevidím dôvod v tejto chvíli 

ho meniť. Považujem za dobré toto riešenie, že je to kombinované aj teda z poslancov, aj z nejakých 

ľudí, ktorí robia na tom úrade, pretože je to poradná komisia a nič nám nebráni tomu, aby sme ako 

poslanci proste to zobrali do úvahy alebo nezobrali, je to poradný orgán. Takže ja teda som za to, aby 

sme o tom hlasovali a teda podporím to, čo Vlado Groch navrhol, aby a myslím si, že to bude úplne v 

poriadku, dávame tomu vážnosť a navrhujem, že aby sme teda už o tom hlasovali. Jano, ak máš, ak máš 

konkrétny takýto návrh, tak ho prosím ťa, predlož, aby sme o tom mohli hlasovať. Som úplne v pohode 

pripravený hlasovať aj o tvojom návrhu a ho podporiť, ak toto neprejde, aby sme teda tie mená tam 

doplnili, nemám s tým žiaden problém. Aj takto, ako si to navrhol, len to, prosím ťa, predlož. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec Pilinský s faktickou, nech sa páči.  



 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Ja možno k tomu, k tomu štatútu, hej? Že keďže tam je teraz tak striktne stanovené, že sú tam 

za poslancov predsedovia komisií, tak by som možno tam navrhoval, že keď sa teda otvorí, že ak v 

prípade, že navrhuje niekto z poslancov a nie je členom tej komisie, tak nech tam je aj on, keď je 

navrhovateľ, aby teda tam nejakým spôsobom obhájil alebo predstavil ten návrh, keď si pani kolegyňa 

myslí, že sme rozhodovali nekompetentne. Tak ja všetkých tých siedmich ľudí ako, až teda na tú, na tú 

dievčinku, poznám osobne, takže ja sa cítim dosť kompetentný na to, aby som o tom, o tom rozhodoval, 

ale možno, keď teda sa bude riešiť niečo v tom štatúte, tak nech je tam aj ten poslanec, kto navrhne 

nejakého teda kandidáta na to ocenenie a tým pádom by možno nemal ten poslanec pocit, že to bolo zle 

pripravené, zle obhájené alebo nejakým spôsobom, alebo kvázi predseda, nie predseda, ale myslím, že 

šéf kultúry nejakým spôsobom viedol tú komisiu. Alebo Robo, ty si to viedol? Nepamätám sa, pardon. 

Tak aby teda mal pocit, že aj on je v tom zainvolvovaný, aby teda obhájil ten, ten svoj, ten svoj návrh. 

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Ale keď sa bude meniť počet členov komisie, tak potom by bolo dobré, keby som aj ja mohol 

hlasovať. Lebo čo sa udeje a niekoho nezvolia, tak ja sa tam môžem, a pritom ja nemôžem ani hlasovať. 

Pán Polakovič, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

No ja, bohužiaľ, musím konštatovať, že sa prvýkrát v histórii, čo som poslancom, zdržím pri hlasovaní 

Račianskeho srdca, čo je neuveriteľné pre mňa a teraz ma to už úplne dostalo, keď pán poslanec Feik 

ide hovoriť, akú tomu dáme vážnosť a že on sa teda nemohol zúčastniť na tej komisii, čo úplne 

rešpektujem a akceptujem, a že jeho hlas by rozhodol, a teda nech to dá tomu, čo navrhol Vlado. Akože 

bez toho, aby ste to nejak naštudovali, pán poslanec. Akože to je tá vážnosť, čo tomu dávame? Však 

môj hlas by rozhodol a dajme tomu, že môže to ísť na návrh, ktorý povedal pán Groch. Tak to je akože 

vážnosť, ktorú dávame Račianskemu srdcu za mňa. Takže poďme na to. Ja len dopredu avizujem, 

bohužiaľ, prvýkrát sa zdržujem a som z toho normálne, že nešťastný, ale zdržujem sa vo voľbe 

Račianskeho srdca. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec Feik, nech sa páči, s faktickou. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Môžem sa spýtať, prečo teda nedáš ten návrh, o ktorom si hovoril? Veď ja som povedal teraz, že som 

pripravený ho podporiť, tak proste ho predlož. Len my ako návrhová komisia sme takýto návrh 

nedostali. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec je 5 rokov poslancom a nikdy nedal vlastný návrh za celých 5 rokov, takže ťažko očakávať. 

Pán Pajdlhauser, nech sa páči.  

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Tak ako bolo spomenuté, v dvadsiatom prvom bol schválený štatút k Račianskemu srdcu, srdcu, obnova, 

teda v podstate nejaká, nejaké zmeny. Komisia sa zišla na druhý pokus, predtým bola 

neuznášaniaschopná, resp. keby sme ju zvolali, bola by neuznášaniaschopná. Zišli sme sa šiesti z 

ôsmich, vychádzali sme vlastne s tajným hlasovaním, čo považujem za najväčší princíp demokracie, že 

proste každý sa rozhodne podľa svojho vedomia a svedomia. Tak ako bolo uvádzané v zápisnici: traja 

získali 6 hlasov, dvaja 3 hlasy a jeden 1 hlas a jeden 0 hlasov. Štatút presne potom hovorí, ako to už 

Peter Pilinský konštatoval, že postupujú vlastne tí, čo získali nadpolovičnú väčšinu a s tým záverom aj 

komisia uzavrela hlasovanie. Nebola žiadna ďalšia licitácia, ďalšie doplňovanie, hlasovanie. A malo to 

svoju logiku, pretože tí jednoznačne prešli, dostali 6 hlasov, išli do návrhu, výstup ako návrh komisie. 

Tým, že dvaja poslanci neboli zúčastnení, ostal tu priestor práve na zastupiteľstvo, aby sa tu mohli 

realizovať všetci poslanci a mohli doplniť tento priestor, ktorý tu bol vytvorený. Neni to prvýkrát, takáto 

udalosť sa stala aj v minulosti, čiže je tu priestor pre poslancov, aj tých, ktorí sa vtedy zúčastniť nemohli 

na to, aby mohli doplniť svoje hlasovanie v rámci zastupiteľstva a rozhodnúť o tom, aby sa obsadili 2 

miesta, ktoré nie sú obsadené. Ale pripomínam jednu vec, štatút nehovorí o tom, že povinne musíme 

dať 5 hlasov, to nehovorí. Môžme dať 5 hlasov. Mohol tam byť aj iba jeden človek alebo dvaja, sú tam 

navrhnutí traja, ktorí splnili podmienky štatútu. Sú tu 2 miesta do naplnenia štatútu, do maximálneho 

počtu voľné. Čiže ak sa tu uznesenie uznesie na tom, že tam dáme tie alebo oné mená, je to o hlasovaní 

zastupiteľstva. Komisia si svoju úlohu splnila v zmysle štatútu, ktorí prešli, tí sú v návrhu. Ak ho chcete 



 

doplniť, je to len na zastupiteľstve. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pani Dobrotková, s faktickou na pána Pajdlhausera. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Nie, taká situácia sa v minulosti nestala. My sme nikdy z tejto komisie nedali 

menej návrhov, než čo bol stanovený limit, pretože vždy tu bol pretlak a to isté bolo aj tento rok, bolo 7 

návrhov. A vy ste schválili 3. A o to tu ide, že tá komisia bola vedená nekompetentne, neprešli sa tie 

materiály, keď dnes predkladá zastupiteľ, poslanec zastupiteľstva z tých istých návrhov ďalšie 2. V tom 

to bolo nekompetentné, predložil si nekompletný, nekompetentný návrh na zastupiteľstve. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Podobná situácia bola aj minulý rok, kedy navrhovala komisia štyroch, štyroch laureátov a 

bola doplnená pani Polakovičová vtedy, takže a vtedy neviem, koľko bolo návrhov, ale tiež ich nebolo 

nejak veľa, 7 alebo 8. Ale jednoducho vaša kompetencia je a vy môžte doplniť, hej? To nezakazuje ani 

štatút, ani teda zákon, ani rokovací poriadok. Pán Rybanič, nech sa páči. 

Filip Rybanič (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja len k tej komisii možno toľko, že tuto sa prikláňam k Miladkinemu názoru, lebo 

tá komisia v podstate v tomto, v tomto rozpoložení alebo s týmto výstupom, ktorý sme od nej dostali, 

za mňa akoby nemá úplne veľký zmysel. Lebo zoberme si, že účasť na tej komisii, ak sa nemýlim, teda 

má 9 členov, bolo ich tam 6? 8 členov? Bolo ich tam, bolo ich tam 6, hej? Čiže niektorí kandidáti získali 

3 hlasy, tých teraz dopĺňame. Teoreticky, keby tam boli ešte tí dvaja, tak aj ten posledný mohol získať 

ešte tie 2 hlasy, už by mal tiež 3 hlasy. Ja sa len pýtam, že aká je poradná hodnota tejto komisie, keď v 

podstate nemáme z nej kompletný výstup. To je iba moja otázka. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

No ale tá komisia navrhla tých troch členov, to je výstup z komisie, ako ja nerozumiem, čo má byť iný 

výstup z komisie. Tzn. máte tam navrhnutých troch, ktorých navrhla, že mali väčšinu hlasov, zhodou 

okolností mali všetci traja, všetky hlasy hlasujúcich, tzn. nie je tam asi rozpor, lebo všetci členovia 

prítomní komisie za nich hlasovali. A tak navrhla to, ten materiál. S tým, že vy ho môžte zmeniť, môžte 

doplniť do 5 členov, ale Michal hovoril, že môžte čokoľvek tam doplniť, tak sú tam 2 podmienky, musí 

byť maximálne 5 a musí byť nominovaný. Takže to sú 2 podmienky, ale ostatné je čisto na vás, hej? 

Takže, ale naozaj, stále sa točíme v kruhu, že urobila niečo zle tá komisia, len tá komisia, nevidím tam, 

tak, jak sa to tu rieši, aj Peter to rieši Pilinský, že tam nevidím, že v čom by bolo to zlé, hej? Oni vám 

dali 3 mená a vy sa môžte rozhodnúť, či schválite tieto 3 alebo ich doplníte, alebo neschválite žiadne, 

alebo čo urobíte na vás. Takže nerozumiem, čo by mala urobiť komisia lepšie, nerozumiem tomu. Ale 

tak, pán Rybanič, nech sa páči. 

Filip Rybanič (poslanec)  

Ja len v krátkosti zareagujem, ja netvrdím, že by mala komisia niečo urobiť inak alebo lepšie, ja len sa 

zamýšľam nad tým, že aký má táto komisia pre nás zmysel, keď na konci dňa tie mená, ktoré nám sem 

prišli, by pri plnom obsadení tej komisie mohli byť úplne iné? Aká hodnota je, je, je teda tá poradná 

informácia, hej? Keď my na konci dňa v tom zastupiteľstve si vieme vybrať aj tak, koho chceme. Hej? 

Čiže len prosím, zamyslime sa nad tým štatútom, to je celé. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Áno, ale podobne aj na komisii, aj na rade môžte prijať niečo a na zastupiteľstve úplne niečo iné. Tzn., 

to sú poradné orgány, oni vás nemôžu zaviazať, to nemáte imperatívny mandát, že ste viazaný, tzn. je 

čisto na každého rozhodnutí poslanca, to jednoducho my nevieme ovplyvniť, ani tá komisia. Pán 

Polakovič, nech sa páči.  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Úplne na začiatok. Starosta, Vy ste malý chlapec? Fakt ste ešte nedospeli už vo svojom veku a v druhom 

mandáte, že teraz musíte si kopnúť, že a však Polakovič nikdy nedal žiadny návrh. Pán Polakovič, ja 

keby som dal pozmeňovacie návrhy, pán starosta, tak vďaka tým pozmeňovacím návrhom a aktivite sa 

môžte chváliť, že ste tu spravili obecnú školu v Rači, alebo v Plickovej, alebo Zrkadliská, môžem 

pokračovať. Úplne zbytočne, neviem z akého dôvodu, ja som do Vás nijak nerýpal, si potrebujete ako 

keby, že rypnúť, ako malý chlapec. No a pán Feik tu nie je, čo som chcel hovoriť, ja už ani neviem, aký 

mám dať návrh, že ja som dal jeden návrh, či to pán starosta môže stiahnuť, potom sme hlasovali o 

návrhu, aby sa to stiahlo ako takom, na tom tu podpora nie je. A teraz hlasovať na zastupiteľstve o 

ďalších menách? Hovorím, je to zlé riešenie podľa mňa, ja nemám ani tie informácie, ako hovorí Filip, 



 

že načo je tá komisia, ja to vnímam z toho hľadiska, že bolo by potom lepšie, kde bude ako keby komisia, 

kde budeme všetci a kto chce, príde, kto chce, nepríde, ale tam už budem mať informácie o všetkých 

tých kandidátoch, ja sa potom môžem nejak naozaj rozumne a relevantne rozhodnúť. Ale teraz akože a 

poďme rýchlo schváliť dvoch a prečo tých dvoch? Prečo nie tých dvoch? Lebo tam tá komisia mala 3 

hlasy od nich, ale tam ešte niekto chýbal, akože, už je to tu zľava, sprava zamotané. A preto som len 

povedal, že ja tu vidím jediné východisko odtiaľto, aby som ešte neurobil nejakú chybu, že sa tu zdržím 

hlasovania a teda rozhodnite sa. Pre mňa, som povedal, bolo najlepšie, najlepšie riešenie to stiahnuť a 

vrátiť to v kľude o mesiac a pol, ak by to nenarušili termíny. Ja som zatiaľ nepočul to, že by to nejaký 

termín narušil. Ak by potom nebolo možné oceniť tých ľudí, tak to by bola zasa iná vec. Ale teda takúto 

informáciu som tu nedostal. Takže toľko k tomu. Ja len zopakujem, zdržím sa pri tom hlasovaní. Ešte 

som nezažil prvýkrát asi v histórii teda dobre, 5 rokov som poslancom, piatym rokom, ale tak toto som 

ešte pri Račianskom srdci akože nezažil. A vrátim sa k mojim slovám, Miladka, kedy som ťa prosil, 

neopúšťaj post predsedkyne sociálnej komisie. No a máme to tu. Ďakujem.  

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán poslanec, som rád, že ste spomenuli práve 2 uznesenia, ktoré som priamo ja musel s Vami 

kreovať na príslušných zastupiteľstvách, takže ani tie neboli predložené Vami a predložila ich skupina 

poslancov. Takže na tom, že ste nikdy nepredložili Vy, sám osobne žiadny návrh, ktorý by bol 

predložený, trvám a je to tak, pamäť ma neklame. Bol som na všetkých zastupiteľstvách, okrem jedného, 

takže konštatoval som iba pánovi Feikovi skutočnosť. Ak s tým máte problém, tak je to v podstate Váš 

problém. Čo sa týka Vašej záchrany Plickovej, tak samozrejme, skupina ľudí, ktorú, ktorá Vás 

podporuje, tak samozrejme, tomuto Vašumu nezmyslu a mýtu stále verí a rôzni konšpirátori a podobne. 

Myslím, že videá a všetky veci jasne hovoria. Samozrejme, existujú ľudia, ktorí ani zvukovo-obrazový 

záznam nepovažujú ako dôkaz. Takže je to v podstate Váš problém. Ja som pánovi iba Feikovi, keďže 

je relatívne nový poslanec, spomenul, že Vaše aktivity od slov k činom sú veľmi ďaleko. Nech sa páči, 

s faktickou poznámkou, pán Polakovič. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Pán starosta, úplne zbytočnou poznámkou sa budeme s Vami hádať. Ja viem, že pre Vás je Plickova 

konšpirácia. Ja môžem zodpovedne povedať, že byť na Vás, tak tam celá obecná škola nie je. Môžem 

zodpovedne povedať, že Váš návrh riešenia Zrkadlísk bol na úrovni školáka zo Základnej školy a nie 

odborníka na územný plán, dlhodobého bojovníka proti developerom atď. Takže to zas môže povedať 

ja z mojej strany, ale samozrejme, že Vy ste vždy ten najmúdrejší, najlepší, všetko vie, všetko videl. 

Takže a do tejto komunikácie sme sa dostali úplne zbytočne, lebo si potrebujete rypnúť. Veľmi 

nedospelo, pán starosta. Ja sa s Vami kľudne môžem baviť aj hodinu a poďme si prebrať celú tú 

Plickovu, ak máte záujem a ja si ju dám celú od začiatku, od zmluvy, od začiatku až po koniec a môžte 

mi sem priniesť Vaše obrazovo-zvukové záznamy a ja sa veľmi rád porozprávam o tých obrazovo-

zvukových záznamoch. Nemám s tým problém. Kľudne si na to vyčleňme aj mimoriadne zastupiteľstvo. 

Ja sa kľudne vrátim k akejkoľvek téme, ktorú chcete, ale prosím Vás, povedzte to. Ak máte záujem. 

Lebo takéto Vaše vyjadrenia, pán Feik, ja vám poviem o pánovi Polakovičovi, lebo Vy ste tu neboli, 

veď poďme sa o tom baviť. Ak chceme, ja budem veľmi rád, môžme zvolať mimoriadne zastupiteľstvo, 

ktoré by ste nahrávať a môžte doniesť zase obrazovo-zvukové záznamy, môžme sa pobaviť o 

Zrkadliskách, ale o iných témach, pán starosta. Ale čo Vám chcem povedať iné. Zbytočná diskusia len 

preto, že si treba mimo rečí vypnúť. Verím tomu, že z toho sa môžme tomu vyhnúť aj do budúcnosti. 

Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Pajdlhauser, nech sa páči.  

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Opak je pravdou. To, čo je prezentované, komisia bola viazaná štatútom, čiže rozhodovala v tom počte, 

v ktorom bola uznášaniaschopná. Rozhodovala o hlasoch, ktoré reálne prijala v tajnom hlasovaní, tým 

pádom traja v zmysle štatútu mohli byť komisiou navrhnutí. Komisia vždy brala podtaz alebo teda zreteľ 

na to, že chceme v každej skupine mať jedného nominanta, ktorý by bol navrhnutý. Keďže boli, prešli 

komisiou v zmysle štatútu, v zmysle štatútu traja nominanti, tak tých sme ako komisia mohli navrhnúť, 

ostali voľné 2 pozície, je to v kompetencii zastupiteľstva, aby takéto niečo doplnili. My nemôžme, 

pokiaľ spravíme hlasovania a niekto neprejde v zmysle štatútu robiť dohlasovávania. Tak neviem, ako, 

čo bolo nedopracované alebo prepracované, keď jednoducho bolo tajné hlasovanie o všetkých 



 

nomináciách, šiesti poslanci v rámci štatútu v tej komisii o tom hlasovali. Tým, že boli nominácie, ktoré 

nenaplnili adekvátny počet bodov, boli navrhnuté iba tí, ktorí ten počet hlasov naplnili, ostali 2 voľné 

pozície. Tak ako som povedal, štatút nás neviaže tým, že musíme ich obsadiť. Všetky tie pozície, ktoré 

nesplnili daný počet hlasov, boli zo seniorov, pričom 2 nominácie boli z Jednoty dôchodcov, ktorá 

nominovala dvoch, 2 osoby z tej istej organizácie. A práve tí poslanci, ktorí nemali možnosť sa zúčastniť 

na tejto komisii a tak isto aj ostatní poslanci tohto zastupiteľstva, dneska so svojou slobodnou vôľou 

môžu z nominovaných navrhnúť na hlasovanie a doplnenie. A neni pravda, že sa to nikdy nestalo. V 

minulom roku bol doplnený 1 nominant a bol hlasovaný v zastupiteľstve. Keď si pani Dobrotková, pani 

poslankyňa Dobrotková pozrie záznam, tak to tam určite nájde alebo v zápisnici, že to tak v skutočnosti 

bolo. Čo sa týka jednoduchej matematiky, keď mám troch ľudí o šiestich hlasoch, dvoch ľudí o troch 

hlasoch, jedného človeka o jednom hlase a jedného nominanta o 0 hlasov, keď by prišli tí dvaja, ktorí 

počet, ten 1 hlas, čo dostal +2, sú 3, že? Tí dvaja, keby dostali po 2 hlasy, majú 5, čiže by splnili. Je tam 

nejaká iná matematika? Či zásadne by tí, ktorí už hlasovali, hlasovali ináč? Ja keď spravím jednoduchú 

matematiku, tak zistím to, že ak by tam boli tí, ktorí tam neboli a dali by hlas, môžete dať jednej osobe 

iba 1 hlas a matematika vás nepustí. Ale toto je zbytočný rozbor. My sme ako komisia robili v zmysle 

štatútu, tzn. že bolo hlasovanie o nominantoch, štatút naplnili traja ľudia, tých sme navrhli. Poslanci, 

ktorí sa nezúčastnili, alebo všetci poslanci majú možnosť tieto voľné pozície do maxima naplniť. Ale 

štatút zas neviaže tým, že musí tam byť 5 osôb. Stále dookola budem opakovať: nemusí. Je len na 

poslancoch, či chcú doplniť z tých nominovaných ľudí niekoho na tieto voľné miesta, ktoré umožňuje 

štatút. Čiže my ako komisia sme postupovali čiste v zmysle štatútu. Nič iného sme spraviť nemohli, 

akonáhle by sme zvolili ďalšiu voľbu, už by tu bola špekulácia, prečo sme išli dolaďovať nejaké počty? 

No nemohli sme, proste bolo hlasovanie, to hlasovanie takto vyšlo, ostali 2 pozície voľné, ak sa 

rozhodnú poslanci o doplnenie a dohlasovanie, je to na ich vôli. A to zastupiteľstvo na to má právo. 

That´s all z mojej strany. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Rybanič, nech sa páči.  

Filip Rybanič (poslanec)  

Ďakujem, ja len v krátkosti. Však nemuseli hlasovať, hej? Tzn. že nie každý musel hlasovať za každého 

kandidáta. Ja len hovorím, že v teoretickej rovine mohlo dôjsť aj k takejto situácii. Ja len som sa zamyslel 

nad tým, že aká je poradná hodnota tej komisie na konci dňa. Ja rešpektujem jej výsledok. Dobre. Dobre. 

Ja rešpektujem jej výsledok, rešpektujem, že, že máme z nej 3 mená, ktoré tu máme predložené. Len sa 

zamýšľam teda nad tým, že či ten štatút tej komisie je správny tak, ako je nastavený, keď k tomu vznikla 

aj takáto diskusia. To je všetko. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujeme. Prednosta mi tu ukázal ten štatút, tam nie je vyslovene dané, že musí mať 50 % hlasov, môže 

byť, že prvých 5 v poradí, prví dvaja v poradí, aj keď má každý iba 1 hlas. Komisia, pokiaľ mám správnu 

informáciu, Robo ma možno opraví, rozhodla, že vtedy, že do tých, čo navrhnú, musia mať 

nadpolovičnú väčšinu, čo sa rozhodli teraz, hej? Ale v štatúte nie je to dané, takže v podstate formálne 

vzaté môže byť aj prvých 5 v poradí, keď sa tak rozhodnú, neni to upravené, takže. A zaujímavé, že 

takýto bod a máme to tu hodinu, ale dobre. Pani Štefánková, nech sa páči. 

Marta Štefánková (poslankyňa)  

No tak ja si dovoľujem zapojiť do tejto diskusie hlavne preto, že som tam bola fyzicky a som bola 

prítomná teda na tom hlasovaní. A je to pravda, ja ten štatút celú dobu pozerám a nie je nikde vlastne 

napísané, akým spôsobom tá komisia rozhoduje, takže je to proste na jej internej dohode, na čom sa 

dohodne. A ja som tam bola a my sme sa dohodli, že odporučíme troch. V tom štatúte je napísané, že v 

príslušnom kalendárnom roku môže byť udelených maximálne 5 ocenení, dokonca tam nie je ani 

uvedené, že koľko má odporučiť tá komisia. Čiže ona by teoreticky, kebyže právnicky to tak môže 

odporučiť aj 7, ale udelených môže byť maximálne 5. A v ďalšom článku je, že udelenie ocenenia 

schvaľuje Miestne zastupiteľstvo podľa výberu výberovej komisie. Čiže tá komisia nám odporúča, my 

to udeľujeme ako zastupiteľstvo a potom, že návrh Miestnemu zastupiteľstvu predkladá starosta 

mestskej časti. To neviem po právnickej stránke, ako to presne je, ale tak sa to, podľa mňa sme to 

dodržali, ako to teraz je, že starosta to navrhuje a my to schvaľujeme. A ja si myslím, že sa nič 

neporušilo, že sa proste išlo podľa toho štatútu. My sme sa nejako dohodli. A nikdy nie je zaručené, že 

tam budú všetci tí členovia, môžu tam byť nabudúce zase iní. A ten výsledok proste je ťažko zaručiť 

nejako, pretože proste je to vždy subjektívne, individuálne rozhodnutie tých ľudí, ktorí sú prítomní na 



 

tej komisii, tak to proste je. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani Dobrotková, nech sa páči.  

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Ja si dovolím v tomto druhom vstupe trošku, no, pristaviť sa pri tom, čo 

povedal pán vicestarosta, že z tých návrhov sú 2 z tej istej organizácie. No nie sú, ako si to preštudoval? 

Či vôbec máš chochmes o tom, že koho navrhuje na ocenenie ten navrhovateľ? Veď ty nerozumieš ani 

tomu, že dvaja sú z tej istej organizácie alebo z dvoch rôznych organizácií. Ak to tieto 2 návrhy rátaš, 

že sú z jednej organizácie, tak sa hlboko mýliš. Ako si si to preštudoval? To je jedna vec. Ďalšia, komisia 

nemôže robiť dohlasovanie a zastupiteľstvo môže? Zastupiteľstvo to dohlasovanie robiť môže? Keď v 

štatúte, ako si teraz Martuška správne čítala, je napísané v čl. 3, ods. 6 "Udelenie ocenenia schvaľuje 

Miestne zastupiteľstvo podľa výberu výberovej komisie. Teda ak komisia navrhla troch, tak 

zastupiteľstvo má rokovať o troch. Toto mi z toho vychádza. A ak chceme urobiť niečo iné, zmeňme 

štatút a vzhľadom na to, že komisia zjavne nepochopila celkom to, čo zastupiteľstvo potrebuje, alebo 

možno takto nechcem povedať, ja si myslím, že by o tom mali rozhodovať všetci poslanci, a preto 

navrhujem tie 2 zmeny doplnenia uznesenia: zmeniť štatút a zmeniť zloženie tej komisie. To je všetko. 

Nie, nebol si dôsledný, neurobil si to dobre, nemáš preštudované materiály. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Pajdlhauser. 

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Komisia vybrala v najlepšom vedomí a svedomí. Je mi ľúto, Miladka, že nebol vybratý tvoj kandidát a 

celá táto debata je stále len o tom istom. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pani Dobrotková, s faktickou na seba, teda odpoveď na faktickú. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Nie, na pána poslanca Pajdlhausera. Nedovoľuj si to, proste toto si nedovoľuj. Už som ti to napísala aj 

na Whatsapp. Prekračuješ svoje, proste to, čo si môžeš dovoliť. Toto nie je o tom, že ja mám návrh, je 

to o tom, ako si viedol schôdzu a čo si nám predložil. Ďakujem.  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Jošt, nech sa páči.  

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

Ďakujem. Dúfam, že už bolo povedané všetko, čo sme chceli. Dávam návrh na ukončenie diskusie. 

 

Ing. Miloslav Jošt, poslanec MZ MČ Bratislava-Rača, podal procesný návrh na ukončenie diskusie.  

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

ukončenie diskusie k bodu č. 18 – návrh na udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023. 

 

Hlasovanie č. 20                                           UZN 215/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 8 0 2 0 

 

Diskusia k tomuto bodu bola procesne ukončená a k tomuto bodu ešte vystúpili predtým prihlásený 

poslanec. 

 

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Komisia podala návrh v plnej vážnosti. Ako som viedol schôdzu, alebo neviedol schôdzu, účastná si, 

pani Milada Dobrotková, nebola. Boli tam, bolo tam 6 ľudí. Komisia sa uzniesla o tomto návrhu a ten 

návrh bol predložený. Nerozporuje štatútu. Ak máš iné návrhy, realizuj ich. Ďakujem.  

 

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Ing. Vladimíra Grocha, K materiálu (bodu programu): bod 18. - 



 

Návrh na udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023 – doplnenie návrhu na udelenie ocenenia 

„Račianskeho srdca“ za rok 2023 doplnený o PhDr. Janu Maníkovú a PhDr. Alžbetu Capkovú. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

doplnenie návrhu na udelenie ocenenia „Račianskeho srdca“ za rok 2023 doplnený o: 

 

PhDr. Janu Maníkovú 

a 

PhDr. Alžbetu Capkovú. 

 

Hlasovanie č. 21                                                      UZN 216/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 6 1 3 0 

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Ing. Milady Dobrotkovej, MPH. K materiálu (bodu programu):  

bod 18. - Návrh na udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023 – žiada pripraviť zmenu štatútu 

ocenenia Račianske srdce na základe návrhov poslancov a Miestneho úradu, o ktoré budú poslanci 

požiadaní v termíne ihneď. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

žiada 

  

pripraviť zmenu štatútu ocenenia „Račianske srdce“ na základe návrhov poslancov miestneho úradu, 

o ktoré budú poslanci požiadaní. Termín: ihneď. 

 

Hlasovanie č. 22                                                      UZN 217/06/02/24/P 

                          Uznesenie nebolo prijaté 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 4 0 6 0 

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Ing. Milady Dobrotkovej, MPH. K materiálu (bodu programu):  

bod 18. - Návrh na udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023 – odporúča otvoriť diskusiu 

o zmene komisie na udelenie ocenenia „Račianske srdce“. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

odporúča 

  

otvoriť diskusiu o zmene komisie na udelenie ocenenia „Račianske srdce“.  Termín: ihneď. 

 

Hlasovanie č. 23                                                        UZN 218/06/02/24/P 

                            Uznesenie nebolo prijaté 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 4 1 5 0 

 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 



 

udelenie ocenenia „Račianske srdce“ za rok 2023 nasledovným fyzickým a právnickým osobám: 

 

Mládež ulice 

Ing. Anton Hamran 

Mgr. Oľga Šándorová 

PhDr. Jana Maníková 

PhDr. Alžbeta Capková  

 

Hlasovanie č. 24                                                    UZN 219/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 6 0 4 0 

 

19. Správa o výsledku kontroly činnosti a hospodárenie Dobrovoľného hasičského zboru / 

DHZO/ mestskej časti Bratislava-Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

správu o výsledku Kontroly činnosti a hospodárenie Dobrovoľného hasičského zboru / DHZO/ mestskej 

časti Bratislava-Rača 

 

Hlasovanie č. 25                                                        UZN 220/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 1 0 

 

20. Správa o výsledku kontroly prevodov nehnuteľného majetku mestskej častiBratislava-Rača 

podľa 18f ods. 1 písm. i) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, 

ktorého všeobecná hodnota majetku prevýšila 20 000 eur 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Ďakujem, poprosím spustiť hlasovanie. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

správu o výsledku kontroly prevodov nehnuteľného majetku mestskej časti Bratislava-Rača podľa §18f 

ods. 1 písm. i) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov, ktorého 

všeobecná hodnota majetku prevýšila 20 000 eur. 

 

Hlasovanie č. 26                                                        UZN 221/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 



 

21. Správa o kontrolnej činnosti v zmysle §18f ods. 1 písm. e) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

správu o kontrolnej činnosti miestnej kontrolórky mestskej časti Bratislava-Rača v zmysle §18f ods. 1 

písm. e) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov za rok 2023 

 

 

Hlasovanie č. 27                                                    UZN 222/06/02/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

 

22. Interpelácie 

Interpeláciu podala Ing. Milada Dobrotková (3x) 

 

23. Rôzne 

17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov - bez príspevku 

 

23. Záver 

 

 

 

V Bratislave, 06.02.2024,  

zapísala: Bibiana Halinkovičová 

 

 

 

 

 

 

           Filip Rybanič, v.r. 

             overovateľ 

       Mgr. Michal Drotován, v.r. 

                      starosta 

   

   

   

        Ing. Róbert Pajdlhauser, v.r. 

               overovateľ 

          Ing. Peter Semanco, v.r. 

                     prednosta 

 

 

 


